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Skyttertinget 2006

Norges Skytterstyre innkaller til ordinært Skytterting i Målselv fredag 28. juli og lørdag 29. juli 2006.

(Nærmere stedsangivelse blir gitt informasjon om senere).

Skyttertinget åpner fredag 28. juli klokka 09.00.

Saksliste

1. Skyttertingets konstituering

2. Norges Skytterstyres årsmelding 2005

3. Årsregnskap for 2005 med årsberetning

4. Søknader om tildeling av LS 2009 og 2010

5. Forslag om nedleggelse av skifelt og skogsløp

6. Handlingsplan for DFS i perioden 2006 – 2008

7. Lovendringer i forbindelse med valg av president i DFS

8. Konkurranseprogrammene i baneskyting for alle klasser

9. Forslag om regelendringer i klasse Aspirant

10. Endring av rangeringsreglene

11. Forslag om egen superfinale i NM felt på LS

12. Forslag om Stang-og felthurtigskyting som obligatoriske øvelser ved mesterskap i DFS utenom LS

13. Budsjettsøknad for offentlige midler 2008

14. Budsjett for private midler 2007

15. Valg 
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Sak 1. Skyttertingets konstituering

a Åpning ved president i Norges Skytterstyre

b Opprop

c Godkjenning av innkallelse og saksliste

Sak 2. Norges Skytterstyres årsmelding for 2005 (Vedlegg 1)

Årsmelding for 2005 er vedlagt bak i Skyttertingsdokumentet.

Norges Skytterstyres innstilling:

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak:

Årsmeldingen for 2005 godkjennes.

Sak 3: Regnskap for private og offentlige midler for 2005 

Følgende regnskap for 2005 med årsresultat på kroner 830 840,00 og årsberetning i henhold til regnskapsloven legges

fram for Skyttertinget 2006.

Norges Skytterstyres innstilling:

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak:

Årsberetning og regnskap for private og offentlige midler for 2005 godkjennes.
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ÅRSBERETNING 2005 AVGITT I HENHOLD TIL REGNSKAPSLOVEN

Det frivillige Skyttervesen (DFS) er en ideell, frivillig, landsomfattende organisasjon opprettet av Stortinget i 1892 med for-

mål å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.

Virksomheten skjer i skytterlagene (ca 900) over hele landet etter retningslinjer gitt av Stortinget, Skyttertinget og Norges

Skytterstyre, med en utøvende administrasjon plassert ved Skytterkontoret i Oslo. Den daglige sentrale virksomhet er

basert på årlig bevilgning til DFS over Forsvarsbudsjettets kap. 1719.

DFS har en egen salgsavdeling hvor våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler omsettes. Annet hvert år har DFS et

landslotteri. Inntektene fra denne virksomheten dekker en del utgifter som ikke kan belastes det regnskapet som viser

bruk av bevilgningen gitt over Forsvarsbudsjettet.

Den totale omsetningen er redusert med ca kr 3 mill kroner i forhold til 2004-regnskapet. Årsresultatet er redusert med

snaut kr 1,5 mill i forhold til resultatet i 2004. Nedgangen skyldes i hovedsak at 2005 var et år uten landslotteri. Sett i lys

av dette ansees 2005 allikevel å ha vært et økonomisk tilfredsstillende år.

De samlede investeringene utgjorde kr 188.750 og har medgått til anskaffelse av nytt økonomisystem. Investeringen er i

sin helhet nedskrevet med offentlig tilskudd.

Beholdningen av betalingsmidler pr 31.12.2005 var på 14,4 mill kroner. Det frivillige Skyttervesen er pr 31.12.2005 fullt ut i

stand til å betale sin kortsiktige gjeld med denne beholdningen.

Totalkapitalen var ved utgangen av året kr 20,7 mill, sammenlignet med kr 23,7 mill året før. Nedgangen skyldes i det

vesentligste bruk av tidligere ubrukt offentlig tilskudd.

Egenkapitalprosenten pr 31.12.2005 var på 65,9 %, sammenlignet med 53,9 % pr 31.12.2004.

Norges Skytterstyre mener at årsregnskapet gir et rettvisende bilde av Det frivillige Skyttervesens eiendeler og gjeld,

finansielle stilling og resultat.

Fortsatt drift av organisasjonens virksomhet er lagt til grunn for regnskapet, da styret anser at forutsetningen for fortsatt

drift av den sentrale virksomheten er til stede.

Arbeidsmiljøet ved Skytterkontoret er sikret gjennom internkontroll for å ta vare på helse, miljø og sikkerhet. Et eget ver-

neombud sørger for at de pålagte kontrollrutiner blir fulgt. Skytterkontoret er tilknyttet bedriftslegeordning.

På Skytterkontoret jobber det 3 kvinner og 11 menn. Ingen av de ansatte jobber deltid. Gjennomsnittslønnen for alle

ansatte er kr 369.800. Gjennomsnittslønnen til kvinnene er noe lavere enn for mannlige ansatte, noe som begrunnes i at 2

av de 3 kvinnelige ansatte er ansatt i kontorstøttefunksjoner. Generalsekretær og assisterende generalsekretær, som

utgjør Skytterkontorets ledelse, er begge menn. Alle stillinger på Skytterkontoret har sin egen stillingskode etter Statens

Lønnsplanhefte, og følgelig en fast lønnsramme. Dette momentet er viktig for å fremme likestilling mellom kjønnene på

Skytterkontoret.
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Andelen kvinner blant de voksne aktive skytterne utgjorde i 2005  ca 10 %, og andelen synes å være økende. I hele organi-

sasjonen jobbes det for å få større kvinneandel i tillitsmanns-apparatet på alle nivåer, noe som blant annet har resultert i at

DFS har fått sin første kvinnelige representant i Norges Skytterstyre. Ved framtidige stillingsutlysninger på Skytterkontoret

vil kvinner bli oppfordret til å søke.

Det har ikke vært alvorlige skader eller ulykker som har rammet de ansatte i 2005. Sykefraværet ved Skytterkontoret

utgjorde 1,9 % av den ordinære arbeidstiden.

Organisasjonens virksomhet påvirker det ytre miljøet på to hovedområder:

- Gjennom salgsvirksomheten gjør en seg nytte av de transport- og distribusjonstilbud som finnes i samfunnet, og

- aktiviteten i skytterlagene påvirker det ytre miljø, vesentlig i form av støy. Disse forholdene er regulert gjennom 

Forurensningsloven og tilhørende konsesjonsbestemmelser.
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REGNSKAP PRIVATE OG OFFENTLIGE MIDLER
Resultatregnskap 2005

DRIFTSINNTEKTER Noter 2005 2004

Salgsinntekter 3,4,5 23 217 709 23 402 466

Abonnementsinntekter 4 1 734 740 1 745 050

Offentlige tilskudd 2 29 730 000 29 946 304

Andre driftsinntekter 189 100 162 981

Salgsinntekter landslotteriet 2 621 796

Sum driftsinntekter 54 871 549 57 878 597

DRIFTSKOSTNADER

Varekostnad 1 20 408 207 20 578 366

Lønnskostnad 1,11 7 523 687 7 187 891

Avskrivning varige driftsmidler 1,8 188 750

Annen driftskostnad 1 13 446 121 13 401 108

Utbetalte tilskudd 1 15 643 547 12 516 825

Sum driftskostnad 57 210 312 53 684 190

NETTO TIL/FRA OFFENTLIGE MIDLER

Overførte offentlige midler til neste år 2,14 -1 429 342 -4 253 192

Overførte offentlige midler fra tidligere år 2,14 4 253 192 1 999 188

DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER 485 087 1 940 403

FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER

Sum finansinntekter 346 461 384 160

Sum finanskostnader 708 1 216

Resultat av finansposter 345 753 382 944

ÅRSRESULTAT 830 840 2 323 347

Overføringer og disponeringer

Overførte midler DFSU 7 -18 308 -65 141

Overførte midler DFS Trygdefondet 13 -6 024 1 181

Rekrutteringsfremmende tiltak 832 487

Markedsføring info 7 -166 888 -8 000

Avsatt til fri egenkapital 1 022 060 1 562 820

Sum 830 840 2 323 347
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN
BALANSE PR 31.12.2005

Noter 2005 2004

EIENDELER

ANLEGGSMIDLER

Finansielle anleggsmidler

Lånefinansiering reservedelslager 9 500 001 500 001

Sum finansielle anleggsmidler 500 001 500 001

SUM ANLEGGSMIDLER 500 001 500 001

OMLØPSMIDLER

Varer 10 3 716 822 3 119 765

Fordringer

Kundefordringer 1 366 719 1 812 383

Andre kortsiktige fordringer 10 672 948 393 737

Sum fordringer 2 039 667 2 206 120

Bankinnskudd, kontanter og lignende 12 14 437 047 17 925 988

SUM OMLØPSMIDLER 20 193 536 23 251 873

SUM EIENDELER 20 693 537 23 751 874

EGENKAPITAL OG GJELD

EGENKAPITAL

Opptjent kapital

Øremerkede midler:

DFSU midler 7 217 650 235 958

Rekrutteringsfremmende tiltak 1 540 962 1 540 962

DFS Trygdefondet 13 642 289 648 313

Felt-/skifelt 1 482 706 1 482 706

Markedsføring/informasjon 7 488 152 655 040

Sum øremerkede midler 4 371 759 4 562 979

Fri egenkapital 9 258 638 8 236 578

Sum opptjent kapital 13 630 397 12 799 557

SUM EGENKAPITAL 13 630 397 12 799 557
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GJELD

Kortsiktig gjeld

Ubenyttet offentlige midler 14 1 429 342 4 253 192

Leverandørgjeld 3 818 943 3 554 148

Skyldig offentlige avgifter 724 384 782 655

Annen kortsiktig gjeld 1 090 471 2 362 322

Sum kortsiktig gjeld 7 063 140 10 952 317

SUM GJELD 7 063 140 10 952 317

SUM EGENKAPITAL OG GJELD 20 693 537 23 751 874
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN
Regnskapsprinsipper

Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet etter norske regnskapsregler og

anbefalinger til god regnskapsskikk.

Regnskapet omfatter Det frivillige Skyttervesens private midler og offentlige midler. Det er utarbeidet et separat regnskap

for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet som er inntatt som note i regnskapet. Eventuelle offentlige midler som

ikke er benyttet i tildelingsåret, men som overføres til bruk senere år, inngår som betalingsmidler og er oppført som ube-

nyttede offentlige midler i balansen.

Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende virksomhetsområder:

• Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler,

• drift av Norsk Skyttertidende,

• utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag, og

• annen organisasjonsvirksomhet som ikke dekkes av offentlige midler

Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet og inntekt resultatføres når den er opptjent. Utgifter

er kostnadsført i samme periode som tilhørende inntekt.

Klassifisering av balanseposter
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen et år etter balansedagen, samt

poster som knytter seg til varekretsløpet. Øvrige poster er klassifisert som anleggsmidler.

Kundefordringer
Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til forventet tap.

Varebeholdninger
Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskost etter FIFO-prinsippet og virkelig verdi.

Varige driftsmidler
Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives. Avskrivning gjennomføres lineært over driftsmidlets

økonomiske levetid. Driftsmidler som dekkes av offentlige midler nedskrives direkte med mottatte tilskuddsmidler.

Pensjonsforpliktelser
DFS har avtale om avtalefestet pensjonsordning. Ordningen er tilskuddsbasert gjennom medlemskap i Statens

Pensjonskasse. Det er derfor ingen pensjonsforpliktelser knyttet til ordningen.
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Note 2 - DFS offentlige midler
2005 2004

INNTEKTER

Ordinært tilskudd 24 730 000 24 000 000

Miljøpakkemidler 5 000 000 5 000 000

MVA-kompensasjon 946 304

Sum inntekter 29 730 000 29 946 304

UTGIFTER

11 Administrasjon 7 950 337 7 739 176

12 Arrangementer

12a Landsskytterstevnet 1 446 788 1 159 574

12b Nordisk Mesterskap 374 814 309 841

12c Norgescupen i baneskyting 80 418 68 204

12d NM skifelt og NM skogsløp 34 653 49 067

Sum post 12 1 936 673 1 586 686

13 Medaljer, diplomer og premier 628 246 680 868

14 Tilskudd lag, samlag og kretser 3 521 313 3 298 251

15 Anleggsavdelingen

15a Ordinær drift 4 954 044 4 536 990

15b Miljøpakken 6 806 863 4 129 100

Sum post 15 11 760 907 8 666 090

16 Utdanning 1 007 315 1 042 225

17 Rekruttering 1 429 528 1 519 830

18 Felt- og skifeltskyting

18a Feltskyting 347 885 343 717

18b Skifeltskyting 302 926 230 351

Sum post 18 650 811 574 068

19 Ammunisjonsbidrag 1 498 929 1 303 000

20 Markedsføring

20a Informasjon 919 631 720 533

20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 602 000 561 573

Sum post 20 1 521 631 1 282 106

21 Prosjekt nytt øk.system/webportal 648 160

Sum utgifter 32 553 850 27 692 300

Sum utgifter ekskl interne overføringer 31 951 850 27 130 727

Ubenyttede offentlige midler -2 823 850 2 254 004

Overført off. midler fra tidligere år 4 253 192 1 999 188

Overført off. midler til neste år 1 429 342 4 253 192

Resultat offentlige midler 0 0



Det frivillige Skyttervesen

13

N
o

te
 3

 –
 D

ri
ft

sr
eg

n
sk

ap
 s

al
g

sv
ir

k
so

m
h

et
en

S
U

M
V

Å
P

EN
A

M
M

U
N

IS
JO

N
A

N
N

ET
 S

A
LG

2
0

0
5

B
u

d
sj

et
t

2
0

0
4

2
0

0
5

2
0

0
4

2
0

0
5

2
0

0
4

2
0

0
5

2
0

0
4

S
al

g
si

n
n

te
k

te
r

O
rd

in
æ

re
 s

al
g

si
n

n
te

kt
er

22
 3

76
 7

46
22

 5
00

 0
00

22
 5

09
 0

33
9 

72
4 

19
6

9 
08

2 
54

9
11

 8
31

 1
83

12
 6

65
 5

07
82

1 
36

7
76

0 
97

7

S
u

m
 s

al
g

si
n

n
te

k
te

r
2

2
 3

7
6

 7
4

6
2

0
 4

5
0

 0
0

0
2

2
 5

0
9

 0
3

3
9

 7
2

4
 1

9
6

9
 0

8
2

 5
4

9
1

1
 8

3
1

 1
8

3
1

2
 6

6
5

 5
0

7
8

2
1

 3
6

7
7

6
0

 9
7

7

V
ar

ek
o

st
n

ad
er

Va
re

kj
ø

p
19

 8
30

 3
65

19
 5

80
 0

00
18

 0
95

 6
86

8 
37

3 
02

7
6 

57
2 

93
8

10
 8

28
 2

63
10

 8
43

 6
59

62
9 

07
5

67
9 

08
9

En
d

ri
n

g
 v

ar
el

ag
er

-5
97

 0
56

0
1 

23
6 

78
4

-1
74

 8
82

1 
07

8 
53

8
-3

64
 0

61
22

2 
44

0
-5

8 
11

3
-6

4 
19

4

S
u

m
 v

ar
ek

o
st

n
ad

er
1

9
 2

3
3

 3
0

9
1

9
 5

8
0

 0
0

0
1

9
 3

3
2

 4
7

0
8

 1
9

8
 1

4
5

7
 6

5
1

 4
7

6
1

0
 4

6
4

 2
0

2
1

1
 0

6
6

 0
9

9
5

7
0

 9
6

2
6

1
4

 8
9

5

B
ru

tt
o

fo
rt

je
n

es
te

3
 1

4
3

 4
3

7
2

 9
2

0
 0

0
0

3
 1

7
6

 5
6

3
1

 5
2

6
 0

5
1

1
 4

3
1

 0
7

3
1

 3
6

6
 9

8
1

1
 5

9
9

 4
0

8
2

5
0

 4
0

5
1

4
6

 0
8

2

B
ru

tt
o

fo
rt

je
n

es
te

 i 
p

ro
se

n
t

1
4

,0
5

1
3

,0
6

1
4

,1
1

1
5

,6
9

1
5

,7
6

1
1

,5
5

1
2

,6
3

3
0

,4
9

1
9

,2
0

Lø
n

n
sk

o
st

n
ad

er
9

4
8

 5
2

9
8

6
0

 0
0

0
7

7
5

 3
4

4

A
n

n
en

 k
o

st
n

ad

Fr
ak

tk
o

st
n

ad
er

59
0 

63
1

55
0 

00
0

61
5 

96
5

H
u

sl
ei

ek
o

st
n

ad
er

27
5 

65
4

23
5 

00
0

25
0 

04
5

Le
as

in
g

/d
ri

ft
sa

vt
al

er
16

 7
57

15
 0

00
12

 4
59

In
ve

n
ta

r,
ko

n
to

rm
as

ki
n

er
10

 8
29

10
 0

00
27

 0
72

R
ev

is
jo

n
33

 7
50

45
 0

00
40

 9
50

A
n

d
re

 k
o

n
su

le
n

tt
je

n
es

te
r

12
 0

70
10

 0
00

15
 0

00

K
o

n
to

rr
ek

vi
si

ta
,t

ry
kk

sa
ke

r
20

 5
86

50
 0

00
57

 3
06

Te
le

fo
n

 o
g

 p
o

rt
o

35
 3

04
45

 0
00

22
 5

17

R
ei

se
- 

o
g

 o
p

p
h

o
ld

su
tg

if
te

r
60

 8
09

10
0 

00
0

92
 2

09

M
ar

ke
d

sf
ø

ri
n

g
17

4 
37

1
20

0 
00

0
16

1 
47

9

Fo
rs

ik
ri

n
g

er
35

 7
32

30
 0

00
31

 8
47

Ta
p

 p
å 

fo
rd

ri
n

g
er

2 
23

0

S
u

m
 a

n
n

en
 k

o
st

n
ad

1
 2

6
6

 4
9

3
1

 2
9

0
 0

0
0

1
 3

2
9

 0
7

9

D
ri

ft
sr

es
u

lt
at

9
2

8
 4

1
5

7
7

0
 0

0
0

1
 0

7
2

 1
4

0



Skyttertinget 2006

14

Note 4 – Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende

Regnskap Budsjett Regnsk 2004

Driftsinntekter:

Annonseinntekter 548 694 580 000 584 152

Abonnementsinntekter 1 734 740 1 800 000 1 745 050

Driftstilskudd fra offentlige midler 602 000 602 000 561 573

Sum driftsinntekter 2 885 434 2 982 000 2 890 775

Produksjon-/distribusjonskostnader

Trykningsutgifter 802 375 800 000 768 085

Porto- og distribusjon 372 523 420 000 448 836

Konsulenttjenester 50 000 28 975

Sum produksjons-/distribusjonskost 1 174 898 1 270 000 1 245 896

Lønnskostnader 691 046 800 000 690 573

Annen driftskostnad

Husleiekostnader 84 011 85 000 80 721

Inventar, kontormaskiner osv 4 463 30 000 30 442

Revisjonshonorar 9 375 15 000 11 284

Andre honorarer 8 870 10 000

Kontorrekvisita 17 265 20 000 8 538

Telefon og porto 39 386 35 000 36 834

Reise- og oppholdsutgifter 286 858 250 000 219 432

Markedsføring 19 928 30 000 30 117

Forsikring 3 373 5 000 2 413

Tap på krav 5 178

Sum annen driftskostnad 478 707 480 000 419 781

Driftsresultat 540 783 432 000 534 525
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Note 5 – Salg administrasjonsprogram til skytterlag og skyttersamlag

Regnskap Budsjett Regnsk 2004

Inntekter:

Salgsinntekter 292 269 240 000 309 281

Sum inntekter 292 269 240 000 309 281

Lønnskostnader 43 855 35 000 65 713

Annen driftskostnad

Inventar kontormaskiner osv 26 065 15 000 15 990

Konsulenthonorarer EDB 62 130 115 000 87 200

Kontorrekvisita 13 302 15 000 44 323

Telefon og porto 97 043 10 000 53 160

Reise- og oppholdsutgifter 22 410 30 000 41 404

Markedsføring 20 390 20 000

Sum annen driftskostnad 241 340 205 000 242 077

Driftsresultat 7 074 0 1 491

Note 6 – Øvrig virksomhet

Regnskap Budsjett Regnsk 2004

Lønns-/personalkostnader 228 344 60 000 49 664

Avskrivninger

Inventar og utstyr 42 670 10 521

Reise- og oppholdsutgifter 39 158 50 000 27 006

Representasjon 99 540 170 000 146 663

Kontingenter og gaver 94 965 60 000 80 045

Forsikringer 6 024 10 000

Vedr NRK-sending Lesja 264 775

775 476 350 000 313 899

Note 7 – Organisasjonsutgifter 
Regnskap Budsjett Regnsk 2004

Landsskytterstevnet 218 960 210 000 273 201

Nordisk Mesterskap 653 20 000 878

Skifeltskyting 2 102

DFSU 18 308 140 000 65 141

Informasjonsstøtte til lag og samlag 166 888 400 000 8 000

404 809 770 000 349 322
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Note 8 – Varige driftsmidler

Salgs- Øvrig Offentlige 

avdelingen virksomhet midler Sum

Anskaffelseskost 01.01.05 108 405 192 325 322 431 623 161

Tilgang 0 0 188 750 188 750

Avgang 0 0 0 0

Anskaffelseskost 31.12.05 108 405 192 325 511 180 811 911

Akkumulerte av- og nedskrivninger 31.12.05 108 405 192 325 511 180 811 911

Bokført verdi 31.12.05 0 0 0 0

Årets ordinære avskrivninger 0 0 0 0

Nedskrivninger med tilskuddsmidler 188 750 188 750

Årets av- og nedskrivninger 0 0 188 750 188 750

Note 9 – Fordringer/gjeld
Fordringer med forfall senere enn ett år:

2005 2004

Lånefinansiering reservedelslager 500 001 500 001

Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år

Note 10 – Varebeholdninger 

2005 2004

Våpen 847 879 672 997

Ammunisjon 2 008 309 1 644 247

Organisasjonsartikler 860 634 802 521

Sum 3 716 822 3 119 765

Beholdning av premier og plaketter 37 829 304 416

Beholdningene er oppført til anskaffelseskost. Det er ikke ukurans i beholdningene.

Beholdningen av premier og plaketter er vurdert som forskuddsbetalt kostnad og inngår i

posten “annen kortsiktig fordring”.
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Note 11 – Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte 

Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende poster:

2005 2004

Lønnskostnader 6 479 504 6 185 845

Folketrygdavgift 886 909 858 148

Pensjonskostnader (AFP) 54 391 44 944

Annen godtgjørelse 102 883 98 954

Sum 7 523 687 7 187 891

Gjennomsnittlig antall ansatte i 2005: 14

Generalsekretær Styret

Lønn 596 199 75 000

Annen godtgjørelse 3 543 176 463

Sum 599 742 251 463

Lån til ansatte i organisasjonen utgjør kr 240 995.

Det foreligger ikke avtale om spesielle pensjonsrettigheter, sluttvederlagsordninger eller andre godtgjørelser.

Revisor

Kostnadsført honorar revisjon 84 313

Kostnadsført annet honorar 1 000

Sum 85 313

Note 12 – Bundne midler, garantier 
2005 2004

Skattetrekkskonto 529 694 508 153

Portogaranti 15 500 15 500

Tollgaranti 250 000 250 000

Garanti Landslotteriet 2 400 000 1 600 000

Sum 3 195 194 2 373 653

Det frivillige Skyttervesen har andre, ikke bokførte forpliktelser på til sammen kr 579.000,-.

Note 13 – DFS Trygdefondet 
Det er ikke foretatt utbetalinger fra Trygdefondet i 2005

Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 50 016

Årspremie ansvarsforsikring i Bank1 Oslo 56 040

For lite innbetalt fra skytterlagene, belastet DFS Trygdefond -6 024
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Note 14 – Ubenyttet offentlige midler
Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år:

31.12.2005 31.12.2004

Miljøpakkemidler overført til bruk neste år 41 283 948 146

MVA-kompensasjon 882 906 992 906

Rest ubenyttede ordinære mottatte tilskudd 505 153 2 312 140

Sum 1 429 342 4 253 192
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Sak 4: Søknad om arrangement av LS 2009 og 2010 (Vedlegg 2)
I samsvar med vedtatt turnusordning søker Evje og Hornnes skytterlag med støtte fra skytterlagene Vennesla, Mykland og

Imenes om Landsskytterstevnet 2009. Elverum skytterlag søker tilsvarende om arrangement av Landsskytterstevnet i

2010.

Landsskytterstevnet 2009

Evje og Hornnes har etablert et bredt samarbeid med skytterlagene Vennesla, Mykland og Imenes. Dette for å sikre en til-

strekkelig sterk teknisk arrangørstab. Dette synes å være tilfredsstillende for arrangementet.

Evje og Vennesla kommuner gir uttrykk for å ville bidra til et vellykket arrangement, men har så langt ikke gitt noen for-

pliktende uttalelse om hvilke type bidrag kommunene kan garantere arrangøren.

I følge søkeren står en samlet bygd med lag og foreninger, kommune, nabokommuner bak søknaden om arrangementet.

Skytingenes gjennomføring blir på de samme arenaer som i 1999.

De øvrige krav til arrangøren synes å være dekket tilfredsstillende.

Søknaden vedlegges tingpapirene og refereres ikke videre i detalj.

Administrasjonens drøfting:

Arrangøren bekrefter at arenaene som ble benyttet i 1999 er intakt og til disposisjon.

Ved bruk av det elektroniske materiellet vi nå kjenner har Administrasjonen grunn til å tro at det ligger godt til rette for en

vellykket skyteteknisk gjennomføring av arrangementet i Evje.

Arrangøren må for øvrig forholde seg til den avtale som nå er inngått mellom DFS og Forsvaret hva angår Forsvarets støtte

til Landsskytterstevnet.

På grunn av at kapasiteten på forlegning er begrenset i distriktet er det nødvendig at arrangøren snarest inngår bindende

avtaler hva gjelder innkvarteringen av tingrepresentanter, Norges Skytterstyre m/gjester og Skytterkontorets ansatte og

øvrig personell som støtter arrangementet.

Arrangøren har innhentet støtteerklæringer fra kommune og fylke uten at det er gitt bindende tilsagn av økonomisk art.

Støtten fra Evje kommune er imidlertid relativt entydig positiv, sist behandlet i kommunestyremøte 9.mars 2006 med

enstemmig vedtak om støtte til arrangøren.

Landsskytterstevnet 2010

I samsvar med vedtatt turnusordning og Skyttertingets vedtak om søknad om arrangement av LS fire år før arrangements-

året, søker nå Elverum skytterlag om arrangement av LS 2010.

Det beskrives relativt grundig i søknaden hvordan søkeren ser for seg gjennomføringen av LS i 2010. Forutsatt at det ikke

blir andre føringer/og eller nye rammefaktorer vil gjennomføringen bli som i 2000i grove trekk.

Skytterlaget er imidlertid oppmerksomt på eventuell utvikling, særlig i feltskytingene, og har i sine planer tatt høyde for

flere tenkelige gjennomføringsmodeller.

Søknaden vedlegges tingpapirene og refereres ikke videre i detalj.
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Administrasjonens drøfting:

Med den erfaring administrasjonen har fra arrangementene av LS i 1990 og 2000 synes det å ligge godt til rette for et nytt

LS i 2010 på Elverum. Arrangøren har, så langt det er mulig på nåværende tidspunkt, sikret seg disposisjon av de nødven-

dige baner og arenaer.

Likeså den nødvendige infrastruktur for øvrig. I følge planer i kommune og distriktet kan denne del av arrangementet få et

vesentlig løft i 2010 idet det satses på utvikling av Elverum som arrangementssted for et allsidig spekter av begivenheter.

Støtten fra kommunen er entydig positiv, men også her uten forpliktende økonomisk støtte på nåværende tidspunkt.

Hedmark fylke kan ikke sees å være kontaktet eller ha uttalt seg i denne anledning.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak på Skyttertinget 2006:

Evje og Hornnes Skytterlag, med støtte av skytterlagene Vennesla, Imenes og Mykland tildeles arrangementet av

Landsskytterstevnet i 2009.

Elverum skytterlag tildeles arrangementet av Landsskytterstevnet 2010.

Det forutsettes at arrangøren skaffer til veie de nødvendige fasiliteter på hovedarenaen for Norges Skytterstyre og

Skytterkontoret. Dette gjelder møterom og lokaliteter for salg og informasjon – som stilles kostnadsfritt til disposisjon.

Arrangøren må videre forholde seg til de rammer for støtte som er gitt av Forsvaret.

Arrangøren plikter, i samarbeid med Skytterkontoret, å framskaffe forlegning for Norges Skytterstyre m/gjester,

Skytterkontorets ansatte samt øvrige støttespillere for teknisk gjennomføring av LS. Innkvartingsbehov beskrives av DFS.

Dessuten sted for avholdelse av Skyttertinget og tingmiddag.

Arrangøren plikter videre å tilby tingrepresentantene og representanter for pressen mulighet for å bestille innkvartering.

Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under stevnet.

DFS skaffer speakerteam for speakertjeneste og arenaproduksjon. Arrangøren dekker deler av kostnaden med dette (kr

100 000 i 2006) samt innkvartering for speakerteamet. Til støtte for speakertjenesten ordner arrangøren med 2-3 personer

etter nærmere avtale.

Pris på skytebok fastsettes av Norges Skytterstyre etter søknad fra arrangøren. Det kan ikke påregnes økning av pris på

denne, i forhold til foregående år, utover normal prisstigning. Det samme gjelder campingavgift.

Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet er avviklet.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak:

Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 5: Forslag om nedleggelse av skifelt og skogsløp 
Hardanger og Voss skyttersamlag fremmet forslag for Skyttertinget 2005 om nedlegging av skifelt og skogsløp med felt-

skyting i DFS med virkning fra 2006. Forslaget ble i hovedtrekk begrunnet slik:

”Skifelt er så lite utbredd at grensen for tildelig av midler fra DFS er nådd for lenge siden. Under NM 2004 deltok 34 løpere, hvorav

9 i kampen om Kongepokalen. Heimevernet ser seg heller ikke lenger tjent med å støtte opp om disiplinene. Dette framkommer

særlig gjennom at de ikke lenger ønsker å delta i skifeltutvalgets møter, og HV har også trekt seg ut av samarbeidet om NM

skogsløp. Innsparte midler kan med fordel nyttes mye bedre på andre felter i organisasjonen.”
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Skyttertinget 2005 gjorde dette vedtak:

”Behandling av forslaget fra Hardanger og Voss skyttersamlag om nedlegging av sektorens virksomhet utsettes til Skyttertinget

2006. DFS/Utvalget for skifelt gis i oppdrag innen 1. oktober 2005 å utrede sektorens framtid med vurderinger av profil, aktivite-

ter, betydning for DFS, muligheter/konsekvenser, aktuelle tiltak og kostnader. Deretter sendes saken til høring ved ombudsmø-

tene i 2005.”

Det er mottatt 35 svar på høringen, og disse fordeler seg slik:

Skifelt og skogsløp beholdes som offisielle øvelser i DFS. 19

Kun skogsløp beholdes som offisiell øvelse. 8

Kun skifelt beholdes som offisiell øvelse. 0

Hele sektoren legges ned. 8

Av samlagene som ønsker å videreføre begge disipliner, eller bare skogsløp, er det 7 som ikke ønsker å videreføre ordning-

en med Kongepokal innen noen av disiplinene.

DFS/Utvalget for skifelt har utarbeidet en statistikk, som viser utvikling over de siste årene. Statistikken er slik:

År Skifelt Skogsløp Totalt Totalt Totalt Totalt Regis- Aktivitets- Skogsl. Sum

antall antall antall antall trerte konkurranse under utbet.

stevner stevner starter starter aktive Antall Antall LS, arr. bidrag 

i skifelt i skogsl. i skifelt i skogsl. skifelt/ lag starter delt.

skogsl.

utøvere

1990 11 110

1995 15 171 51 900 406

2000 13 143 1 28 43 730 442

2001 12 72 1 21 31 418 515 7 000,-

2002 11 111 93 30 8 130 90 42 22 488 343 23 000,-

2003 8 93 64 19 8 118 169 32 29 394 369 10 134 99 17 000,-

2004 9 100 74 26 8 109 111 26 37 338 541 19 281 124 25 000,- 

2005 11 152 129 19 9 136 92 32 58 737 881 25 366 181 27 000,-

DFS/Utvalget for skifelt sin vurdering:
Skifeltutvalget anbefaler for Skyttertinget å videreføre både skifelt og skogsløp som offisielle øvelser på alle nivå i DFS.

Over halvparten av de som har besvart høringen ønsker en videreføring av begge disipliner. Utvalget ser samtidig at det

er mange som ønsker å legge ned hele sektoren, eller bare videreføre skogsløp, men totalt sett er det såpass mange som

ønsker å videreføre begge disipliner at disse bør bli gitt mulighet for dette. Videre vil det være nødvendig for å oppretthol-

de et ”fysisk” konkurransetilbud over hele landet til alle årstider å beholde begge øvelser. Kongepokalen er et trofé som

flere samlag ønsker å fjerne fra sektoren. Utvalget har forståelse for at denne gjeve premien er ettertraktet for bruk i andre

disipliner i DFS, og at den vil gi et prestisjeløft innen eksempelvis feltskyting. Skifeltsektoren trenger imidlertid å beholde

Kongepokalen, og spesielt etter denne drøftingen, som en bekreftelse på DFS vil satse videre på disipliner som stimulerer

til fysisk aktivitet.

Utvalget viser for øvrig til sin utredning om skifeltsektorens framtid i rundskriv nr. 16/2005.

Samlag

som har

avholdt

saml.

stevner

Sum

delt. i

saml.

stevner

Sum 

til start i

NM

Delt i

Konge-

pokal-

klassen

Samlag

som har

avholdt

saml.

stevner

Sum

delt. i

saml.

stevner

Sum

starter i

NM
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Administrasjonens drøfting:
Prinsipielt er administrasjonen av den oppfatning at Det frivillige Skyttervesen som organisasjon skal ha minst én aktivitet

blant sine disipliner som stimulerer til fysisk fostring, og ettersom DFS er en skytterorganisasjon må dette være i kombina-

sjon med en skyteøvelse. Dette som et viktig ledd i å oppfylle vårt formål om dyktiggjøring av befolkningen for landets

forsvar. Heimevernet ved GIHV har gjennom egne ledd vinteren 2006 oppfordret personell i sine innsatstyrker om å søke

kontakt med lokalt skytterlag, for å delta i konkurranser i skogsløp med skyting. Dette er en invitasjon til samarbeid som

DFS må støtte opp om.

Administrasjonen deler skifeltutvalgets syn om at det er skogsløp med skyting som vil være øvelsen med størst potensial

for oppslutning. Øvelsen er mindre ressurskrevende enn skifelt hva angår så vel krav til arrangement, som utstyrsbehov for

utøvere. Samtidig kan øvelsen utøves over hele landet, mens det i regioner av landet kan gå flere år mellom hver gang det

er skiføre lokalt.

Samtidig skal man heller ikke glemme at det i visse deler av landet er vanlig med skiføre i mange måneder av året.

Administrasjonen ønsker at det skal satses videre på skogsløp, men er derimot mer usikker på i hvilket omfang skifelt skal

videreføres. I dette bildet vil det ikke være ønskelig å legge begrensninger på de lag, samlag eller landsdelskretser som har

tradisjoner innen disiplinen. Her bør det fortsatt gis muligheter for et konkurransetilbud innen skifelt. Når det gjelder NM i

skifelt ser administrasjonen at det er forhold som taler for både nedlegging og videreføring. Med bakgrunn i at skogsløp

skal være satsingsøvelsen, og at NM skifelt de siste årene ikke har gitt den helt store oppslutningen, kan dette peke i ret-

ning av en avvikling. I tillegg har det også vært tilfeller der det har vært vanskelig å finne NM arrangør. Når det gjelder

besparelser vil ikke en nedlegging av NM skifelt gi vesentlig effekt verken økonomisk eller arbeidsmessig for administra-

sjonen.

Et annet spørsmål i dette bildet vil være hva som skjer med Kongepokalen om NM skifelt avvikles. Vil organisasjonen miste

pokalen, eller vil Slottet godkjenne overføring til en annen disiplin i DFS?

Slottet har allerede avslått en søknad om tildeling av Kongepokal til NM felt. Et viktig spørsmål vil her være om søknaden

ble avslått grunnet at DFS med sine 2 pokaler har mange nok, eller fordi NM felt ikke vurderes berettiget til Kongepokal. Er

sistnevnte årsaken vil sjansen for å miste pokalen være stor om NM skifelt legges ned. Derimot vil trolig en overføring til

NM skogsløp på sikt være mer akseptabelt for Slottet. Under forutsetning av at NM skogsløp etter hvert blir en større og

viktigere konkurranse enn NM skifelt, vil øvelsenes beslektskap kunne legitimere en overføring ab Kongepokalen til NM

skogsløp. I denne sammenheng vil det være ønskelig å opprettholde Kongepokalen i NM skifelt til skogsløp blir den klart

dominerende øvelsen.

Administrasjonen ser behov for en totalgjennomgang av sektorens virksomhet. Med utgangspunkt i skifeltutvalgets

høringsutredning vil det bli tatt initiativ til en dialog med skifeltutvalget for å se på praktiske tiltak for å øke oppslutning-

en. På samme måte må det også sees nærmere på hvilke muligheter som ligger i et tettere samarbeid med Heimevernet.

Administrasjonens anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2006:

Norges Skytterstyre innstiller for Skyttertinget 2006 at skifelt og skogsløp med skyting opprettholdes som offisielle øvelser

på alle nivå i DFS. Norges Skytterstyre gis myndighet til, i samarbeid med skifeltutvalget og Heimevernet, å gjøre tiltak for

å styrke sektorens virksomhet.
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Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak:

Norges Skytterstyres flertall med representantene Kveli, Tobiassen, Undseth, Aasen og Kjøsnes stemte for følgende forslag:

1. Norgesmesterskap, Norgescup og landskamp i skifeltskyting vil ikke bli arrangert.

2. DFS vil for framtid prioritere og utvikle skogsløp med skyting som konkurranseform.

3. Kongepokal i NM skifelt søkes overført til Norgesmesterskapet i skogsløp med skyting.

Norges Skytterstyres mindretall med representantene Tvinnereim og Kornbrekke Dalene stemte for administrasjonens for-

slag med følgende tillegg:

Det kan søkes om at Kongepokalen i NM skifelt kan alternere mellom NM skifelt og NM i skogsløp med feltskyting annet-

hvert år.

Sak 6: Handlingsplan for DFS i perioden 2006 – 2008
Handlingsplan III ble i Skyttertingsvedtak i 2004 videreført i 2 år til 2006.

Norges Skytterstyres drøfting:

Det er Norges Skytterstyres vurdering at det nå, på grunnlag av Handlingsplan III, bør vedtas en aktivitetsplan på

Skyttertinget 2006.

Norges Skytterstyre har derfor i sine drøftinger besluttet selv å legge fram en aktivitetsplan, denne gang for en noe kor-

tere periode enn hva som har vært tradisjonen tidligere. Planen er også gitt en noe mer konkret utforming og en tydelig

beskrivelse av oppgaver og ansvar for å få disse gjennomført.

Norges Skytterstyres innstilling:

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å vedta følgende aktivitetsplan for DFS i perioden 2006 – 2008.

På grunnlag av Handlingsplan III vedtas følgende konkrete aktivitetsplan for perioden 2006 – 2008:

I. Hvem er vi:

a. en frivillig organisasjon opprettet av Stortinget.

b. en folkebevegelse.

c. en aktiv støttespiller for det norske forsvaret, spesielt Heimevernet.

d. en masseidrettsbevegelse, men med plass for toppidrettsutøvere.

e. en utdanningsinstitusjon.

1. for norsk ungdom.

2. for Forsvaret.

3. for landets storviltjegere.

f. en organisasjon basert på ”fair play” og høye etiske mål.

II. Hvilke aktiviteter skal vi drive med:

a. Bane- og feltskyting med grovkalibret våpen.

b. 15-m innendørsskyting med finkaliber.

c. skogsløp med skyting, skifeltskyting.
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III. Mål for perioden:

a. opprettholde samme nivå på antall 30-skudd skyttere som i 2005.

b. øke antall klasseførte skyttere med minst 2%.

c. øke antall rekrutt- og juniorskyttere med minst 8%.

d. 6000 påmeldte skyttere til LS i Steinkjer 2007, og 5000 påmeldte til LS i Førde 2008.

Føringer for å oppnå resultat følger av Handlingsplan III og Håndbok for skytterlag.

IV. Prioriterte oppgaver i perioden:

a. Baner/anlegg

1. bygge nye anlegg der anlegg mangler eller må flytte.

2. alle baner skal ved periodens utløp tilfredsstille alle sikkerhetskrav.

3. vedlikehold av elektroniske baner.

Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret, samlagenes skytebane-kontakter 

og de enkelte skytterlag.

b. Samarbeid med Forsvaret

1. fullføre forhandlingene om ny avtale med Forsvaret etter 2010.

2. forbedre eksisterende avtale med HV.

3. førstegangstjenesten for aktive skyttere på Værnes skal i perioden ha blitt en 

suksess både for DFS og HV.

4. etablering av kontakt mellom hvert enkelt skytterlag og lokal HV-ledelse for klargjøring 

av samarbeidsprosjekter.

Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret, det enkelte skytterlag med 

bistand fra samlaget.

c. Kontakt med politiske myndigheter:

1. det skal i perioden holdes minst ett møte med sentrale politikere, myndigheter,

med fylkeskommunal og kommunal ledelse.

Ansvarlig: Skytterstyret (sentral politisk ledelse).

Samlagene (fylkeskommunalt).

Skytterlagene (kommunene).

d. Organisasjonsspørsmål:

1. det skal i perioden igangsettes en prosess for avklaring om eventuelt endring i Skyttertingets 

sammensetning.

2. forslag til regelendring skal fremmes for bedre avklaring av funksjonsfordelingen mellom 

Skytterting/Skytterstyre/Administrasjon.

Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret.
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e. Utdanning:

1. DFS sin utdanning skal i perioden opprettholdes i samme omfang og kvalitet som i de siste år.

Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret.

f. Skogsløp med skyting:

1. det skal i perioden vurderes og eventuelt fremmes forslag til fremtidig konkurranseprogram i øvelsen 

Skogsløp med skyting.

Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret, Skifeltutvalget.

g: Ammunisjon, våpen, deler etc.

1. det skal i perioden avklares spørsmålet om bruk av kal. 5.56.

2. det skal i perioden prøves alle åpne veier for å få omsatt ammunisjon med god nok kvalitet til så billig pris 

som mulig.

3. det skal i perioden opparbeides nødvendig lager av våpen, og deler til dette, slik at skytterne alltid oppnår 

straks leveranse.

Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret.

h. Elektronikk i feltskytingen på Landsskytterstevnet

1. i samarbeid med Forsvaret skal det i perioden arbeides med utvikling av elektronisk målmateriell for 

feltskyting.

Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret.

V. Ressursstyring

a. Opprettholde og videreutvikle støtte til organisasjonsledd som bidrar til aktivitetsøkning og

måloppnåelse. Ref pkt III.

Ansvarlig: Skytterstyret.



Skyttertinget 2006

28

Sak 7: Lovendringer i forbindelse med valg av President i DFS
Skyttertinget 2005 gjorde følgende vedtak:

Det gjøres prinsippvedtak om at valg av formann til Norges Skytterstyre skal gjøres på fritt grunnlag som tillegg til de fem

valgte landsdelsrepresentanter. Nødvendige lovendringer blir å vedta på Skyttertinget 2006.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak på Skyttertinget 2006:

Grunnreglenes paragraf 1–8 gis følgende ordlyd:

Norges Skytterstyre består av 8 medlemmer, hvorav 6 velges av Skyttertinget. 1 er lederen i Det frivillige Skyttervesens

ungdomsutvalg og 1 blir oppnevnt av Forsvarsdepartementet.

Paragraf  5 –1 endres til følgende ordlyd:

Norges Skytterstyre består av 8 medlemmer.

Skyttertinget velger 1 president samt 1 medlem med personlig varamedlem fra hver av de 5 landsdeler – Nord-Norge, Midt-

Norge, Vestlandet, Sørlandet og Østlandet. Ett av medlemmene fra de fem landsdeler velges som visepresident. Lederen i Det fri-

villige Skyttervesens ungdomsutvalg er medlem av styret. 1 medlem med varamedlem oppnevnes av Forsvarsdepartementet   

Øvrige nødvendige endringer som følge av vedtaket blir gjort i Skytterboka 2007/2008.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak:

Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 8: Konkurranseprogrammene i baneskyting for alle klasser
Høsten 2004 tok Norges Skytterstyre initiativ til en gjennomgang av skyteprogrammene i baneskyting for alle klasser. Det

ble ikke gitt noen føringer, men derimot understreket at initiativet først og fremst var begrunnet med at mange forhold

vedrørende vår virksomhet, herunder skyteprogrammene, bør settes på dagsorden med jevne mellomrom for at DFS skal

være en levende og dynamisk organisasjon.

I styremøte i desember 2004 vedtok Norges Skytterstyre i sak 82/2004 å sende saken til Rådgivende utvalg for utredning.

Rådgivende utvalg leverte sin innstilling i saken 10 okt 2005.

Innspill fra samlag om ovennevnte tema har i perioden blitt oversendt Rådgivende utvalg fortløpende.

Administrasjonens drøfting:

I mange av de diskusjoner som representanter fra Administrasjonen har deltatt i, hva gjelder våre konkurranseprogram-

mer, har det ofte vært erfaringen at DFS’ identitet og grunnleggende formål ikke har vært tydelig nok som utgangspunkt

for vurderingene.

En ”analyse av oppdraget”(formålsparagrafen) – gitt av Stortinget – er grunnleggende nødvendig i slike vurderinger. Dette

mangler ofte.

Skyteprogram for senior

Hva er praktisk skyteferdighet med tanke på landets forsvar?

Stående skyting, med god tid pr skudd, er neppe en ettertraktet praktisk ferdighet med tanke på landets forsvar. Stående

skyting bør derfor ikke gis en sterkere posisjon enn den allerede har.

Derimot vil presisjon i liggende og til dels knestående skyting – særlig med hastighetskrav – være langt mer aktuell fer-

dighet. Raske endringer av skytestillinger/målskifte og observasjon av endringer i ytre forhold vil være gode bidrag til det

samme.
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Ammunisjon som nyttes bør være av tilsvarende karakter som den Forsvaret nytter i soldatens personlige våpen og/eller

skarpskyttervåpen slik at rekyl og smell blir en naturlig del av skytingen.

Eksisterende program i bane- og feltskyting synes å reflektere kravene ganske godt. Kanskje kan det sies at det betinger at

skytteren deltar både i bane- og feltskyting. Nettopp det har DFS lagt til rette for ved at bane- og feltsesong i hovedsak er

atskilt i tid. Vi stiller også krav til ferdighet i begge øvelser for de som kan tas ut til Nordisk mesterskap.

I vurderingene av endringer i programmene, bl.a. finaler, har man lett for å tenke vanskeligere program ved hjelp av van-

skeligere skytestilling eller høyere krav til presisjon.

Med tanke på den grunnleggende praktiske ferdighet burde det være mer nærliggende å øke krav til hastighet i kombina-

sjon med god presisjon. Det er tenkelig og forventet at de beste skytterne vil anbefale vanskeligere program og eventuelt

også høyere presisjonskrav. Den store bredden av alminnelig gode skyttere nok vil nok imidlertid foretrekke et program

som ikke krever store mengder trening for å kunne beherske. Det er overveiende sannsynlig at den beste vinner uansett,

men ”outsidergruppen” må beholdes størst mulig.

De som i hovedsak ønsker å skyte liggende og knestående, og som synes stående skyting er for krevende og til dels plag-

som, bør gis bedre tilbud enn i dag. Dette har Rådgivende utvalg også påpekt.

Når formålsparagrafen uttrykker ”det norske folk” er det en selvfølge å trekke den slutning at det er maktpåliggende for

DFS at flest mulig deltar/blir gitt muligheten til å delta i vår aktivitet.

DFS er en breddeorganisasjon. Det må derfor være det store flertall av rimelig gode skyttere, ikke nødvendigvis de beste,

som blir hørt når programmene for skytingene skal diskuteres og vurderes. Den alminnelig gode skytter vil normalt ønske

et program som kan beherskes uten å måtte gjennomføre store treningsmengder.

Dette betyr at programmene må være bygd opp slik at det er kurant å oppnå resultater som er i nærheten av de beste og

at den som ønsker å være blant de beste fortsatt kan ha et normalt arbeids- og familieliv. Forvanskning av program/finaler

vil redusere denne muligheten og virke negativt inn på interessen og derved bredden. Administrasjonen finner derfor ikke

å kunne tilrå en vanskeligere finale i mesterskapsprogrammet.

Samtidig er det nødvendig å passe på at programmene oppleves interessante, spennende og 

passe utfordrende for alle, ikke minst for de yngste. Til en viss grad også for media.

Det er en del erfaringer med at omskytinger fortsatt sinker gjennomføringen av mesterskapene. Her er det flere tanker om

rasjonalisering. Det alternativ som synes å være mest nærliggende og praktisk er å benytte rangering på mesterskapsom-

gangen, hvor rangeringen trer inn ved første finalegjennomføring. Metode for rangering besluttes i annen sammenheng.

De innlegg som refereres i Rådgivende utvalgs innstilling har store sprik i forslag og meninger. En undersøkelse i N-Norge

sier i sin konklusjon at det synes vanskelig å få skytter-Norge til å samles om endringer.

I sin konklusjon vedrørende seniorklassene er Rådgivende utvalg innom ideen og innspill om å gjøre programmet for klas-

se 1 enklere. Dette kan synes som en logisk ide, særlig dersom man gjør programmet for klasse 2 enklere. Man sikrer der-

med både en enkel oppstart for voksne nybegynnere og en mykere overgang til høyere klasser dersom man går via klasse

2, med et enklere program enn i dag.

Konklusjon senior: Dagens mesterskapsprogram beholdes. Rangering på mesterskapsomgang vurderes videre. Det bør gis et

utvidet tilbud i konkurranseprogrammet for de som ikke ønsker stående skyting. Programmet for klasse 1 endres til kun liggende

skyting.
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Rekrutteringsklassene

Skal vi forbli en breddeorganisasjon på sikt må rekrutteringen sikres (les: sikre at flest mulig av de unge fortsetter over i

seniorklassene).

I DFS har vi over tid, med jevne mellomrom, hatt seriøse analyser og diskusjoner vedrørende frafall ved overgang fra R/J til

senior. Noen hevder at det må gjøres grep med programmene for de eksisterende rekrutteringsklassene i den tro at der-

som overgangen gjøres mykere, med et litt forvansket program i disse klassene, før opprykk til senior, vil interessen lettere

beholdes. Rådgivende utvalg synes å støtte denne vurdering. For noen av de som har vært med lenge kan nok dette være

riktig. Spørreundersøkelser ved LS (sist gang ved LS 02) har imidlertid vist at flertallet av deltakerne i R/J-klassene ønsket å

beholde programmene i bane og felt uendret. Dette viser også undersøkelsen i Nord-Norge.

De som har vært med en kortere tid, og som må regnes som nybegynnere ved 15-17 års alder, vil trolig være av samme

mening.

Ut fra dette synes vanskeligere program heller å kunne bidra til frafall enn å være løsningen på reduksjon av frafall.

Rådgivende utvalg har også pekt på denne mulige effekt, men foreslår likevel en endring i tråd med en del forslag om

dette. Etter administrasjonens vurdering må det helt andre grep enn programendringer til i eksisterende R/J-klasser for å

beholde interesse og sikre fortsettelse av aktiviteten over i seniorklassene. Opprettelse av en klasse Eldre Junior (EJ) på

neste aldersnivå (18, eller 18 - 19 år), med vanlig mesterskapsprogram som for senior, er foreslått av et samlag for å gi

denne aldersgruppen en mykere overgang til seniorklassene samt et bedre grunnlag for fordeling i klassestrukturen ved

videre opprykk. Frivillig opprykk til seniorklasse kan likevel beholdes for de som vil ha større utfordringer. Dette forslag er

ikke kommentert av Rådgivende utvalg. Administrasjonen synes imidlertid at dette er et spennende og konstruktivt for-

slag.

Dersom dette velges står vurderingen mellom skyting på 100 eller 200/300 m.

Skyting på 100 m for denne klassen vil tydeligst markere at denne klassen fortsatt tilhører Ungdomssektoren i DFS, og bli

tatt vare på deretter. Økonomisk er det en fordel å være her fordi R-amm kan nyttes. Endog cal .22 kan nyttes ved trening

og mindre konkurranser. Overgangen til stående skyting vil bli mykere enn ved 200/300 m. Det kan forutsettes at feltsky-

ting for denne klassen skal være grovfelt for å sikre kontakt med seniorene. Det er kan hende tilstrekkelig tilvenning med

ett år idet mange etter hvert synes det er nok med ett år til på 100m? Koordinering av skytetider med de andre klassene

blir en utfordring.

Skyting på 200/300m vil gi den beste kontakten med seniordelen av skytterlaget. Grunnlaget for videre opprykk vil være

”korrekt” fordi samme program nyttes. Skyttere i EJ vil kunne være med i kampen om mesterskapstitlene. De økonomiske

utfordringer vil bli like problematiske som før og overgangen til stående skyting som i dag, to ting som sammen muligens

representerer problemet med frafall i dag. Det kan imidlertid være lettere å få med noen tillitsvalgte/foreldre over til 200

m, noe som kan gi en positiv effekt for rekruttering til tillitsmannsapparatet. Program og skytetider vil gi et riktig bilde av

ferdighet og derved en riktig fordeling videre i klassene.

Dersom man fokuserer på breddetanken først og fremst, og ivaretakelse av de middels gode juniorer, samt de økonomiske

aspekter, synes det best å velge 100 m for EJ. For de som allerede på dette aldersnivå ønsker større utfordring kan det gis

åpning for valg av klasse på 200/300 m.

Konklusjon ungdomsklassene:

Dagen klasse junior benevnes Yngre Junior (YJ).

Det opprettes klasse EJ (18 år) som skyter DFS mesterskapsprogram på 100m. Eget mesterskap for klassen. Program for de øvrige

(17 år og yngre) endres ikke. Det bør gjøres egen utredning på skytetider for seriene på 100m med målsetting å øke tempoet noe

og å gjøre kommando på standplassen enklere.

Skytterne som fyller 18 år i konkurranseåret kan velge EJ eller opprykk til seniorklasser etter dagens ordning.
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Alternativ løsning:

EJ skyter på 200/300m. Alle fra YJ må skyte her ett år før de fordeles til øvrige klasser. Klassen er likestilt med de øvrige klasser i

kampen om mesterskapstitler for senior.

I begge alternativer kan det vurderes om klassen kan ha to årskull(18-19 år).

Veteranklassene på 100m

Momentene vedrørende praktisk ferdighet er ikke lenger av samme betydning som i avsnittene foran. Veteranene må

imidlertid tas vare på både fordi de fortjener det etter lang innsats for virksomheten og at de er en viktig del av miljøet i

skytterlaget. Etter administrasjonens vurdering bør de av sistnevnte grunn være på 100m, sammen med de unge. Det

registreres dog at det er interesse blant V65 skyttere for å skyte på 200/300m. Det er godt mulig at utviklingen er slik at

det er mer naturlig å være på 200/300 m for denne aldersgruppen. En eventuell flytting av V65 vil imidlertid utarme vete-

ranmiljøet på 100m og nok være et negativt moment for den eldste veteranklassen som da blir alene på 100m. Dersom

det etableres en klasse EJ på 100 m blir det også en naturlig ”utlufting” for å gi plass på 100 m. Det er i Rådgivende utvalgs

innstilling framkommet argumenter for å endre programmet for klassen, og legge inn knestående skyting. Det faktum at

det nok er en god del i alderen 65-73 som har problemer med knestående burde tale mot dette. En slik endring vil uteluk-

ke noen. Det kan ikke sies om vedtak om å beholde programmet. Synskapasiteten taler også for å være på 100m. Dersom

EJ etableres på 200/300 m bortfaller deler av argumentasjonen med å flytte V65, men tiltaket kan likevel gjennomføres.

Konklusjon veteranklassene: Ingen endring. Skytetider på seriene endres i samsvar med endringer for de øvrige klasser på

100m.

Bruk av desimaler, rangering av mesterskapsomgangen

Elektroniske skiver har brakt spørsmålet om rangering ved hjelp av desimaler ”på banen”.

Den som er opptatt av å unngå omskytinger og en effektiv konkurranseavvikling vil lett kunne trekke den slutning at

dette er en effektiv løsning. Det er det utvilsomt også, men kun det.

Etter administrasjonens vurdering skapes imidlertid flere problemstillinger enn løsninger ved desimalbruk. Ved siden av at

det må etableres to regelverk, ett for elektronikk og ett for pappskiver framstår følgende problemstillinger.

Ytterligere press mot kvalitet på våpen og ammunisjon blir kostnadsdrivende og tjener ikke breddetankegangen. Dagens

ammunisjonstyper holder på ingen måte verdien 10,9, muligens 10,7. Det betyr at man overlater veldig mye til tilfeldighe-

tene dersom man vil la desimalene avgjøre et mesterskap.

Vi fokuserer for tiden på vedlikehold av elektroniske skiver med bakgrunn i å sikre at anvisningen er korrekt. Tester viser at

det nok forekommer visse avvik, men ikke større enn at de er til å leve med. Godkjenningskriteriene for elektroniske skiver

inneholder derfor også aksept på toleranser i kravet til nøyaktighet, vel vitende om at det nok ikke er mulig å ha null tole-

ranse. Dersom mesterskap skal kunne avgjøres ved desimaler vil litt feil på mange skudd kunne avgjøre et mesterskap.

Ved desimalbruk vil på en måte mange skudd være ”tangeringsskudd” hvilket i normale tilfeller bare et fåtall er, kanskje

ingen.

Dersom en arrangør av et mesterskap har god styring på finaleavviklingene vil en omskyting om en tittel for mange være

et spennende innslag i mesterskapet.

I feltskyting utnytter arrangøren normalt den mulighet som ligger i regelverket om

at arrangøren bestemmer program for en eventuell omskyting. Av rent praktiske grunner velger heldigvis arrangører nor-

malt å legge ytterligere vekt på hurtighet, noe som må sies å være godt i tråd med tanken om praktisk ferdighet. Kunne vi

ha samme mulighet i baneskyting?

Med skiftende arrangører rundt om er erfaringene, særlig i baneskyting, at ikke alle mesterer en godt styrt finaleavvikling. I

en slik situasjon vil redusert mulighet for omskyting være positivt. Det legges fram egen sak for Skyttertinget om endring

av rangeringsreglene for å redusere mulighetene for omskyting i mesterskap.
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DFSU har i sitt møte 6.mars 2006 drøftet tema og støtter i sin konklusjon administrasjonens vurdering hva gjelder tiltak i

ungdomsklassene.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak på Skyttertinget 2006:

Program for baneskyting i DFS:

100m: Klasse Aspirant: Ingen endringer. Det vises for øvrig til egen Tingsak vedrørende regelverket for klassen

Klasse R: Ingen endring

Klasse ER: Ingen endring

Klasse J: Klassen benevnes: Klasse YJ, ellers ingen endring

Klasse EJ: Ny klasse for de som fyller 18 år i konkurranseåret. Skyter seniorenes mesterskapsprogram på

100m.

Klasse V65: Ingen endring

Klasse V73: Ingen endring

Opprykksregler fra Eldre Junior til 200/300 meter bestemmes av Norges Skytterstyre. Norges Skytterstyre

gis fullmakt til å justere skytetider i den hensikt å øke hastigheten på seriene noe, samt å gjøre skytele-

delsen enklere.

200/300m: Klasse 1: Programmet endres til kun liggende skyting. På åpne stevner kan det skytes mesterskapsom-

gang. Det skytes ikke egen finaleskyting i de offisielle mesterskapene. Klasse 1 har samme dopingregler

som klasse V55.

Klasse 2: Programmet endres til samme program som V55 på åpne stevner. Det skytes ikke egen finale-

skyting i de offisielle mesterskapene. Klasse 2 har samme dopingregler som klasse V55.

Klasse 3: Ingen endring

Klasse 4: Ingen endring

Klasse 5: Ingen endring

Klasse V55: Ingen endring

Norges Skytterstyre gis fullmakt til å fastsette opp- og nedrykksregler for klassene.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak:

100 meter: Klasse aspirant: Administrasjonens forslag vedtas.

Klasse rekrutt: Skytterstyrets flertall med representantene Tvinnereim, Undseth, Kornbrekke Dalene og

Aasen innstiller på at administrasjonens forslag vedtas. Skytterstyrets mindretall med representantene

Kveli og Tobiassen foreslo endring (forslag nedenfor).

Klasse eldre rekrutt: Skytterstyrets flertall med representantene Tvinnereim, Undseth, Kornbrekke Dalene

og Aasen innstiller på at administrasjonens forslag vedtas. Skytterstyrets mindretall med representantene

Kveli og Tobiassen foreslo endring (forslag nedenfor).

Klasse junior: Skytterstyrets flertall med representantene Tvinnereim, Undseth, Kornbrekke Dalene og

Aasen innstiller på at administrasjonens forslag vedtas. Skytterstyrets mindretall med representantene

Kveli og Tobiassen foreslo endring (forslag nedenfor).
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Klasse eldre junior: Skytterstyrets flertall med representantene Tvinnereim, Undseth, Kornbrekke Dalene

og Aasen innstiller på at administrasjonens forslag vedtas. Skytterstyrets mindretall med representantene

Kveli og Tobiassen foreslo endring (forslag nedenfor).

Kveli og Tobiassen fremmet forslag om følgende inndeling av rekrutt/juniorklassene:

Rekrutt: Klassen omfatter skyttere som fyller 12, 13 eller 14 år i kalenderåret. Program med kun liggende sky-

ting.

Yngre junior: Klassen omfatter skyttere som fyller 15 eller 16 år i kalenderåret. Program med liggende og en 5-

skuddsserie kne.

Eldre junior: Klassen omfatter skyttere som fyller 17 eller 18 år i kalenderåret. Skyter seniorenes mesterskaps-

program.

Klasse V65: Skytterstyrets flertall med representantene Kveli, Tobiassen, Undseth, Tvinnereim og Aasen

innstiller på at klasse V65 flyttes til 200/300 meter med nåværende program. Kornbrekke Dalene innstiller

på at administrasjonens forslag vedtas.

Klasse V73: Administrasjonens forslag vedtas.

Opprykksregler fra Eldre Junior til 200/300 meter bestemmes av Norges Skytterstyre. Norges Skytterstyre

gis fullmakt til å justere skytetider i den hensikt å øke hastigheten på seriene noe samt å gjøre skytele-

delsen enklere.

200/300 meter: Klasse 1: Administrasjonens forslag vedtas.

Klasse 2: Administrasjonens forslag vedtas.

Klasse 3: Administrasjonens forslag vedtas.

Klasse 4: Administrasjonens forslag vedtas

Klasse 5: Administrasjonens forslag vedtas

Klasse V55: Administrasjonens forslag vedtas.

Norges Skytterstyre gis fullmakt til å fastsette opp- og nedrykksregler for klassene.
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Sak 9: Forslag om regelendringer i klasse aspirant 
Det er fremmet to forslag til regelendring for klasse Aspirant. Hardanger og Voss skyttersamlag har fremmet et forslag som

gjelder godkjenning av skytterjakke som påkledning i aspirantklassen. Opland har fremmet forlag om godkjenning av

anlegg i DFS konkurranser for aspirantklassen.

Disse forslagene er behandlet som en sak da forslagene påvirker hverandre og begge dreier seg om en endring i regelver-

ket for klasse Aspirant.

Forslag og drøfting fra samlagene:

Forslag til Skyttertinget 2006, fra Hardanger og Voss skyttersamlag, fremmet av Strandebarm skytterlag:

Forslag om endring av Skytterbokas pkt. 7.220, slik at klasse Aspirant kan benytte skytterjakke.

Begrunnelse:

Vi vil begrunne forlaget med at vi har mange skyttere på 15 meterbanen vår, og at de absolutt vil bruke jakke når de sky-

ter, og slik har vi innrykk av at det også er i andre lag. Kostnaden er heller ikke så avskrekkende, da en får jakker til ca 1000

kroner.

Ombudsmøtet i Hardanger og Voss har drøftet denne saken inngående, og gav sin tilslutning, enstemmig.

Forslag til Skyttertinget 2006, fra Opland skyttersamlag:

Endring av skytterboka 7.220 Rekrutteringsklassene 7.221 Klasse Aspirant

Da det i sin tid ble opprettet nye rekrutteringsklasser var blant annet holdingen i idretts-Norge at det skulle være en klar

grense for hva som var barneidrett, og med det en aldersgrense for organisert idrett. Den gangen var det 10 år som ble

brukt som grense. Den samme linjen la skyttertinget seg på da klasse Aspirant ble opprettet. Mens det ble satt en grense

på 12 år for å skyte i klasse rekrutt.

I mange år før dette vedtaket ble gjort hadde vi i Opland, og i en del andre samlag også, operert med en egen anleggs-

klasse i konkurranser innad i samlaget. Dette bidro til en stor oppblomstring i aktivitetsnivået og rekrutteringen i samla-

get.

Etter at de nye reglene ble vedtatt har vi fulgt de, men vi ser at det mange ting har forandret seg i løpet av disse årene.

Blant annet har det i Norges idrettsforbund, som tross alt på grunn av sin størrelse setter mye av dagsordenen for normer

for barneidretten, blitt omdefinert grensen for barn og konkurranser. Noe disse utdragene fra Norges idrettforbunds hjem-

mesider viser:

”Referansegruppen med representanter fra særforbund, idrettskretser, idrettsstyret og NIH konkluderte med å anbefale organi-

sert idrettstilbud til barn under 10 år, men gruppen ønsket å gi noen retningslinjer for virksomheten.

Hovedgrunnen for dette valget var tosidig.

Først og fremst at idrettsleken stod svakere i barnekulturen og at barns institusjonaliserte verden ikke tok dette så alvorlig. jfr. tid

til fysisk aktivitet i skoler, barnehager og SFO. Trening i idrettslaget/idrettsskolen ville kunne være en viktig inspirasjonskilde til

mer egenorganisert fysisk aktivitet i andre miljøer.

Det andre forholdet var ønsket om å bidra til å skape gode og trygge oppvekstvilkår i nærmiljøet. Gjennom deltakelse i idrettsla-

get dannes identitet og det skapes tilhørighet mellom barn, mellom voksne og mellom barn og voksne. I en tid hvor barn institu-

sjonaliseres og i større grad overlates til oppvekstpersonell ville idrettslagets virksomhet kunne danne en viktig motvekt til dette.

Dette er en tid hvor foreldrene i stor grad slutter opp om aktiviteten og det dannes grunnlag for gode nettverk og miljøer for
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både barn og voksne.

Det var også enighet om at idrettstilbudet til barn under 8 år skal dette være et felles tilbud innen idrettslaget, lokalmiljøet. For å

få dette til ble det satt en nedre aldersgrense på konkurranser utenom egen gruppe.

Det var også enighet om å anbefale idrettslag som gir tilbud om trening for barn under 6 år så skal dette være sammen med

voksne. ”

”NIF valgte gjennom 90 – tallet å regulere konkurransevirksomheten fordi denne danner basis for mange lokale valg. For å få

dette gjennomført ble alle idrettskretser pålagt å utarbeide fellesidrettslige tiltaksplaner i barneidrett på tvers av alle særidretter.

Dette ble gjennomført i alle kretser og implementeringen av de ulike planene ble iverksett. Målet var å få til felles signaler fra

kretsnivå ned til klubbnivå.

Idrettsforbundets holdning i dag er at idretten skal kunne organisere barn i trening, men at vi må ha en nedre aldersgrense for

konkurransetilbud utenom egen treningsgruppe. «For barn t.o.m. det året de fyller 7 år bør det ikke arrangeres konkurranser

utover det som er naturlig innen gruppen/aktiviteten/treningen» Denne teksten står i dag i bestemmelsene.”

Opland skyttersamlag har i større og større grad de senere årene fått tilbakemeldinger fra lagene på at de har stor akti-

vitet i lagene av nybegynnere som da starter med anlegg. Disse skytterne har som alle andre i skytterlaget et ønske om å

kunne delta på noen konkurranser. De blir gjerne med i laget noen år, men det har vært vanskelig å kunne få de med

videre.

Da det faktiske forholdet er at aspirant klassen ikke skal delta på stevner over samlagsnivå, de skal ikke rangeres og de skal

premiers med lik premie, mener vi at det bør åpnes for at det kan brukes anlegg i klasse Aspirant.

Vi ser ikke noen som helst betenkeligheter i dette, og mener dette bør kunne skape økt aktivitet.

Noen vil sikkert synes det er merkelig å ha en klasse der det er valgfritt å skyte med eller uten anlegg. Dette vil etter vår

mening ikke ha noen praktisk betydning da dette hele tiden har vært ment som en klasse til rekruttering der det ikke skal

være fokus på plassering eller bestemann. Som tidligere nevnt skal det ikke rangeres innen klassen, og alle skal ha samme

premie.

En eventuell frykt for at skytterne skal bli i denne klassen etter de har blitt ”for gode” tror vi ikke er relevante, da det vil

ligge en betydelig ”gulrot” i det at de uansett ikke kan delta utenfor samlaget og ikke LS uten å skifte klasse.

Uansett tror vi en slik regelendring vil øke aktiviteten i samlagene, og de aller ferskeste som var mest iverige kunne få en

mulighet til å delta i noen konkurranser.

Det aller viktigste for oss er at vi må omfavne muligheten til aktivitet, ikke legge unødvendige hindringer for det.

Forslag til endring:

De siste to linjene i teksten fra skytterboka 7.221 strykes, og erstattes med ” Det er valgfritt å skyte med eller uten

anlegg/støtte”

Skytterboka i dag:

”Skyteprogram:

Klassen skyter 25 skudd, 3x5 skudd liggende (15-skudd) og 2x5 skudd liggende (10-skudd) ved innendørs- og banesky-

ting. I feltskyting skyter klassen 30 skudd liggende (5x6 skudd). Skytetid som for rekruttklassen. (Det skytes ikke finalepro-

gram i denne klassen). Det er ikke tillatt å benytte anlegg i konkurranser. Anlegg er kun et treningsverktøy som kan benyt-

tes ved trening eller interne stevner i lagets regi.”

Etter endring:

”Skyteprogram:

Klassen skyter 25 skudd, 3x5 skudd liggende (15-skudd) og 2x5 skudd liggende (10-skudd) ved innendørs- og banesky-

ting. I feltskyting skyter klassen 30 skudd liggende (5x6 skudd). Skytetid som for rekruttklassen. (Det skytes ikke finalepro-

gram i denne klassen). Det er valgfritt å skyte med eller uten anlegg/støtte”
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Administrasjonens drøfting

Et av kjerneordene i klasse Aspirant er ”opplæring”. Bakgrunn for siste vedtaket gjort av DFSU rundt regelverket i klasse

Aspirant, var nettopp hensynet til opplæring.

Klasse Aspirant er en nybegynnerklasse der skytterne skal få en grunnleggende opplæring i sikkerhet og generell skyte-

teknikk. De fleste, om ikke alle, benytter anlegg i opplæringsfasen. En læringssituasjon krever energi fra utøveren, og kon-

sentrasjonen tar mye av denne energien. Det vil si at desto flere faktorer vi har å forholde oss til, jo mindre ressurser har vi

til de enkelte arbeidsoppgavene. Rent skyteteknisk består skyting av en koordinering av hensiktsmessige bevegelser og

rutiner. En erfaren skytter har automatisert de fleste av disse oppgavene, men en nybegynner må tenke på hver enkelt

oppgave. Ved å benytte anlegg kan nybegynneren bedre konsentrere seg om det grunnleggende når det gjelder stilling,

siktebilde, justering av siktemidler, pust og avtrekk. Nybegynneren skal på samme tid forholde seg til standplasslederen og

sikkerhetsbestemmelsene.

Med bakgrunn i dette er det helt klare fordeler med å benytte anlegg i en opplæringsfase, og om utøveren ønsker å skyte

konkurranse. Gjennom regelverket slik det står i dag har vi satt begrensninger for bruk av anlegg i konkurransesituasjoner.

Bakgrunn for dette er undersøkelser i forbindelse med barneidrett, og et signal fra organisasjonen om at skyttere med

tanke på alder, modenhet og sikkerhet, skal kunne håndtere våpenet uten hjelp av anlegg. Skyting skiller seg fra annen

idrett i og med at vi håndterer våpen. Sikkerhet blir dermed et absolutt krav til våre utøvere. Bruk av anlegg ville ikke i

dette tilfellet være i strid med kravet til sikkerhet, men heller sikre at skytteren ligger stødig og kan konsentrere seg om

det vesentlige.

Når aspirantene er modne for å benytte reim har vi lagt til rette for at de kan benytte ei vanlig jakke med opphengskrok,

albuebeskyttere og annet tilfeldig utstyr, og forventer at skytterne skal innta en korrekt skytestilling. Å gå fra anlegg til å

benytte reim kan være frustrerende i de tilfeller reim og jakker ikke gir særlig støtte og stabilitet. Sammen med løse albue-

beskyttere og vonde armer, gir ikke dette særlig gode rammebetingelser for god læring. Her ville det klart vært en fordel

om aspirantene kunne benytte en skytterjakke som gav støtte og stabilitet.

Administrasjonen mener for mange skytterlag setter et for høyt ambisjonsnivå for denne klassen. I ungdomsarbeid har vi

flere kjerneord som; oppfølging, tilhørighet, samhold og miljø. I den sammenheng spiller utstyr og poeng liten rolle.

Administrasjonen vil også rette kritikk til de samlag og lag som ikke overholder regelverket. Er det uenighet rundt regel-

verket er det viktig at dette kommet opp som forslag til endring. Ved inkonsekvent bruk av regelverket er det ofte den

unge skytteren som blir skadelidende.

Drøftinger i DFSU

DFSU har i sitt møte 6. mars drøftet forslagene og administrasjonens kommentar, og støtter forslaget fra Opland skytter-

samlag og Administrasjonens forlag til vedtak. DFSU støtter ikke innføring av skytejakke. Eksemplet med at slik jakke kos-

ter 1000 kr er for lettvint. Mange jakker koster vesentlig mer og dette er den realitet vi må forholde oss til. Behov for jakke

reduseres vesentlig med eventuell innføring av bruk av støtte.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak på Skyttertinget 2006:

7.220 Rekrutteringsklassene

7.221 Klasse Aspirant

Det gjøres følgende endringer i reglementet for aspirantklassen:

De siste to linjene i teksten fra skytterboka 7.221 strykes, og erstattes med ” Det er valgfritt å skyte med eller uten

anlegg/støtte”
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Regelverkets punkt om skyteprogram får derved følgende ordlyd:

Skyteprogram:

Klassen skyter 25 skudd, 3x5 skudd liggende (15-skudd) og 2x5 skudd liggende (10-skudd) ved innendørs- og banesky-

ting. I feltskyting skyter klassen 30 skudd liggende (5x6 skudd). Skytetid som for rekruttklassen. Det skytes ikke finalepro-

gram i denne klassen. Det er valgfritt å skyte med eller uten anlegg/støtte i konkurranse. I feltskyting anbefales anlegg

som gir grep og støtte ved glatt/ujevnt underlag.

Bekledning:

Dagens regelverk i skytterbokas punkt 7.221 opprettholdes.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak:

Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 10: Endring av rangeringsreglene
Norges Skytterstyre har bedt administrasjonen utrede mulighetene for å endre rangeringsreglene på mesterskap med

finale til slutt. Styret har gitt føringer om at tierregelen skal tas i bruk fra første mesterskapsomgang på baneskyting for

alle klasser (maks 350 poeng med 10 innertiere). I tillegg ønskes det at tierregelen tas i bruk på samlagsskytinger både på

100 og 200 meter. Det henvises til vedtak i DFSU, hvor de går inn for et slikt forslag.

Administrasjonens drøfting:

Feltskyting

Finfelten har med hell hatt tellende innertreff i finalene. Tallet på omskytinger har gått betydelig ned, noe de fleste er for-

nøyde med. Det er derfor sannsynlig at tallet på omskytinger også vil bli vesentlig færre med en tilsvarende regelendring

på grovfelt

Tidsbesparelsene totalt sett med denne regelendringen vil nok være minimal. Av erfaring fra 100 meteren ser vi at det å

anvise både treff og innertreff tar betydelig lenger tid enn om man bare anviser treff.

”Bane-spesialistene” vil få en fordel framfor ”felt-spesialistene”, ettersom presisjon nå blir mer avgjørende. Dette gjelder

spesielt på stevner som Landsskytterstevnet, hvor finaleavstandene er kjente.

Konklusjon

Administrasjonen mener man bør beholde dagens regler i feltskyting. Det er ingen besparelser i tid med nye regler, samti-

dig vil det trolig bli vanskeligere for ”felt-spesialistene” å hevde seg.

Baneskyting

Ved større arrangement på 100 meter skyter stadig flere 350 poeng. Det er derfor ikke uvanlig med omskytinger for å kåre

medaljevinnere. Dette er tidkrevende og skaper merarbeid for arrangørene, samt at det medfører mye venting for media

og publikum.

På 200 meter er ikke problemet med omskytinger like stort som på 100 meter. Likevel vil en regelendring føre til betydelig

færre omskytinger, hvilket også betyr at finaleavviklingen går raskere.

For publikum og presse vil en regelendring også være til en stor fordel, i og med at avgjørelsen sannsynligvis faller der og

da.
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På den annen side vil speaker-jobben bli betydelig mer krevende med nye regler. Ikke nok med at speakeren må holde

orden på poengsummer. Nå må speakeren også holde orden på innerblinker, åttere, sjuere osv. Litt uerfarne speakere på

for eksempel et samlagsmesterskap vil nok føle at jobben blir betydelig mer komplisert. Dette problemet er likevel noe

større på 200/300 meter enn på 100, ettersom det skytes flere skudd utenfor tieren på 200/300 meter.

En god del i vår organisasjon synes omskytinger er med på å heve spenningsnivået i skyttersporten. For disse vil en rege-

lendring slå negativt ut. Av den grunn vil nok mange også ha vanskeligheter med å forstå argumentasjonen for å endre

regelverket, spesielt på 200/300 meter, hvor tidsforbruket normalt ikke er noe problem.

Konklusjon

Administrasjonen har kommet fram til at en regelendring vil slå positivt ut på 100 meteren. Fra før av er det rangering

med innertreff på finfelten fra første finaleomgang, og ved å innføre dette også på baneskyting vil man i tillegg til raskere

stevneavvikling også få et mer helhetlig regelverk. Det forutsettes at premieringen på banen fortsatt vil være slik at alle på

lik poengsum med siste medalje får medalje.

På 200/300 meter er derimot administrasjonen mot at det skal rangeres ved første finaleomgang. For det første er ikke

omskytinger på dette holdet noe problem. Vi vil derfor beholde den spenningen en evt. omskyting gir. For det andre blir

regelverket mer helhetlig om vi fortsatt velger å rangere med treff og poeng ved første finaleomgang både på grovfelt og

bane.

Samlagsskyting

Samlagsskytingene på 100 meteren blir veldig ofte avgjort etter omskytinger. Brukes tierregelen på denne konkurransen,

vil vi høyst sannsynlig kunne kåre en vinner uten omskyting. På 200 meteren ser vi den samme effekten. Man slipper

omskytinger, noe som blant annet NRK setter stor pris på.

Erfaringene fra TV sendingen fra Lesja viste at det er veldig vanskelig for speaker å holde oversikten over antall sjuere,

åttere og innerblinker. Det kan derfor bli litt uoversiktlig for både publikum og skyttere hva siste skytter må ha for å gå i

tet. Et bedre alternativ for speaker og publikum vil trolig være at rangeringen kun skjer på ankermennene/kvinnene. Dette

vil gjøre det veldig lett å ha oversikten. Ulempen med dette er at ankermannen/kvinnen blir ”mer verd” enn de andre skyt-

terne på laget. De lagene som har en ”stjerne-skytter” vil derfor ha en fordel sammenlignet med lag som har et jevnt lag.

Konklusjon

Administrasjonen har kommet fram til at det er hensiktsmessig med rangering av samlagsskytingene på 100 meter. Dette

fordi det her ofte er et problem med tidkrevende omskytinger. I tillegg er det rangering ved poenglikhet både på bane og

felt, noe som da gjør det naturlig å rangere direkte også i samlagsskytingene. Den mest oversiktlige og beste rangerings-

metoden både for skyttere, publikum og speaker synes å være at all rangering skjer på lagenes ankermann/kvinne. Er det

fortsatt likt, iverksettes omskyting.

Administrasjonen ser ikke at det er noe stort problem med omskytinger på samlagsskytinger på 200/300 meter, og ønsker

derfor å beholde dagens regelverk. Når det gjelder samlagsskyting på Landsskytterstevnet ser vi derimot at det er behov

for tilpasninger til NRK. Administrasjonen foreslår derfor at Skytterstyret, i dialog med NRK, gis myndighet til å gjøre slike

tilpasninger.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2006:

100 meter:

Rangeringsreglene på 100 meter endres slik: Ved poenglikhet i mesterskap med finale til slutt rangeres resultatene etter

rangering av mesterskapsomgangen (10-er-regelen i Skytterbokas punkt 10.440). Ved fortsatt likhet foretas omskyting.

Samlagsskytinger for ungdom og veteran endres slik at 10-er-regelen (Skytterbokas 10.440) trer i kraft ved poenglikhet.

Ved poenglikhet rangeres lagene etter ankermannen/kvinnens resultat. Ved fortsatt likhet foretas omskyting.



Det frivillige Skyttervesen

39

200/300 meter:

Ingen endring, men Skytterstyret gis myndighet til å tilpasse regelverk i dialog med NRK for å begrense mulighet for

omskyting på samlagsskyting under Landsskytterstevnet.

Grovfelt:

Ingen endring

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak:

100 meter:

Administrasjonens forslag vedtas.

200/300 meter:

Rangeringsreglene på 200 meter endres slik: Ved poenglikhet i mesterskap med finale til slutt (unntatt

Landsskytterstevnet) rangeres resultatene etter rangering av mesterskapsomgangen (10-er-regelen i Skytterbokas punkt

10.440). Ved fortsatt likhet foretas omskyting.

I samlagsskyting for senior trer 10-er-regelen (Skytterbokas punkt 10.440) i kraft ved poenglikhet. Ved poenglikhet range-

res lagene etter ankermannen/kvinnens resultat. Ved fortsatt likhet foretas omskyting.

Skytterstyret gis myndighet til å tilpasse regelverk i dialog med NRK for å begrense mulighet for omskyting på samlags-

skyting under Landsskytterstevnet.

Grovfelt:

Rangering mesterskap felt klasse 1-5 og V55:

Skytterbokas punkt 10.421 endres til å bli likelydende som Skytterbokas punkt 10.422 (unntak for Landsskytterstevnet

som beholdes som dagens ordlyd i Skytterbokas punkt 10.421) og får således følgende ordlyd:

I skytinger med mesterskapsprogram hvor mesterskapsomgangen arrangeres til slutt, gjelder følgende rangering for med-

aljevinnerne:

1. Først teller antall treff (42-skudden)

2. Dernest teller antall innertreff i mesterskapsomgangen (maks 12 innertreff ).

Er det fortsatt likhet skal det være omskyting om de tre første plassene. Program for omskytingen bestemmes av arrangø-

ren. Ved utdeling av mer enn tre medaljer skal alle som i mesterskapet på landsdelskretsstevner og samlagsstevner ha

medalje dersom de står likt etter punkt 1 og 2 foran.
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Sak 11: Forslag om egen Superfinale i felt på LS
Norges Skytterstyre ønsker å øke fokuset på feltskytingen på Landsskytterstevnet, slik at øvelsen blir mer profilert. Som et

ledd i dette har Styret bedt administrasjonen utrede muligheten for en mer publikums- og TV vennlig kåring av

Norgesmesteren i felt. Styret har gitt føringer om at dette skal være en ekstra finale for en liten gruppe skyttere. Skytingen

skal foregå fra arenaen for Stang- og felthurtigfinaler.

Styret drøftet en utredning fra administrasjonen høsten 2005, og besluttet at de prinsipielle forholdene rundt en slik finale skulle

til samlagene for høring. Høringen ga disse svarene:

Alternativer Antall samlag som støtter alternativet 

Samlaget støtter prinsipielt forslaget om Superfinale i NM felt. 19 samlag

Styret gis fullmakt til å iverksette ordningen fra 2006.

Samlaget støtter prinsipielt forslaget om Superfinale i NM felt.

Saken tas opp til drøfting på Skyttertinget 2006, med forslag 

om iverksetting fra 2007. 8 samlag

Samlaget støtter ikke forslaget. 9 samlag

Administrasjonens drøfting:

Beslutningsnivå

36 samlag har besvart høringen. Resultatet viser en solid tilslutning for det prinsipielle med en Superfinale. Ettersom nes-

ten halvparten av samlagene enten ikke støtter forslaget, eller ønsker skyttertingsbehandling, er det naturlig at forslaget

bringes inn for Skyttertinget 2006.

Fokus og publikumsprofil

Alt som kan øke fokus og oppmerksomhet om våre skyteøvelser er positivt, og særlig gjelder dette for grovfeltskytingen

på LS. Her har fokuset vært betydelig lavere enn for Kongelaget, og for den saks skyld også sammenlignet med Stang- og

felthurtigfinalene. En Superfinale med optimale betingelser for publikum gjennom storskjerm, oversiktlighet, nærhet til

skytterne, tribuner slik at alle ser og ikke minst speakeroppfølging, vil danne en ny og forbedret ramme. En slik ”spissing”

av feltfinalen vil helt klart øke fokuset og oppmerksomheten rundt øvelsen, og kåringen av mesteren. Kanskje kan dette

også være en ordning som gjør at NRK finner det interessant å dekke kåringen? 

Tidstabellen 

Tidstabellen for LS er allerede hardt presset. Nye regler der inntil 15 % av skytterne kan skyte grovfeltfinale er med på å

øke dette presset. Ved LS 2005 var ca 490 skyttere kvalifisert for finalen, noe som også inkluderte et eget lag med V55 skyt-

tere. Gjennomføringen gikk svært greit, men det ble en del venting i fbm. omskytinger, slik at grovfeltfinalen først var fer-

dig ca kl 1300. Her er det rom for å spare inn en del tid ved at det nå kun er nødvendig for speaker å kåre V55 mesteren,

mens all annen anvisning kan foregå samlet (forbehold om utfallet i tingsaken der det foreslås innføring av klasse Eldre

Junior med eventuelt eget mesterskap i grovfelt).
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Det vil være behov for noe tid til rigging og klargjøring mellom feltfinalen og Stang- og felthurtigfinalen. Det er ikke

ønskelig at Stang- og felthurtigfinalene starter senere enn i dag, dvs. kl 1500.

Kvalifisering

Skytterne kvalifiserer seg til finalen etter 42 skudd. Beholder man dagens ordning der det ikke benyttes innertreff i den

ordinære omgangen må det medregnes minst én omskyting. Velges en løsning tilsvarende den som benyttes i finfelt, der

man tar med seg treff fra innledende skyting, og treff og innertreff fra finalen kan man sannsynligvis unngå omskytinger

om man har slingringsmonn i antall finalister. Dette vil imidlertid være mer tidkrevende løsning, og således ikke være

bedre enn å legge opp til omskyting om plassene i superfinalen.

Antall finalister

Hvor mange skyttere som skal delta i Superfinalen er et vesentlig spørsmål? Her bør det være slik at antall finalister er til-

passet de øvrige øvelsers omfang, viktighet og publikumsvennlighet. Dagens Stang- og felthurtigfinaler tar normalt 2 – 2,5

time til sammen, og det må minst regnes én time ekstra til Superfinalen. Trolig vil dette i sum bli noe for ”langtekkelig” for

en del publikum, og det er derfor aktuelt å se på en rasjonalisering.

For å fastsette antall deltakere i Superfinalen er det naturlig å sammenlikne med Kongelaget, som teller 15 skyttere. Det er

imidlertid ikke standplass- og tidsmessig kapasitet til dette antall skyttere. Spesielt standplasskapasiteten er kritisk ved

flere av dagens arenaer, og det anses ikke hensiktsmessig med så mange finalister at det må skytes i puljer. Det deles i dag

ut premier til de 7 beste i mesterskapet, og dette antallet vil derfor utgjøre et naturlig skille.

Program for Superfinalen

Programmet for finalen bør være mesterskapsomgang i omvendt stillingsrekkefølge. Skytterne har med seg antall treff fra

innledende 42 skudd. I Superfinalen teller både treff og innertreff, slik at maksimal oppnåelig resultat blir 54/12. Alle skyter

liggende holdet først og det anvises. Skytterne rangeres på nytt, og det skytes et knehold. Ved likt antall treff og innetreff

skytes det om. I omskytingen skytes begge holdene før det anvises. Alternativt kan det benyttes rangering mellom hol-

dene for å redusere muligheten for omskytinger.

Premiering

Medaljer og stjerner deles ut slik som i dag etter 42 skudd. Det samme gjøres for Brødrene Lohnes feltpokal II (vandrepo-

kal til beste kvinne i NM felt). Plassiffer for aksje i Odin pokalen (vandrepokal til skytter med laveste plassiffer i bane + felt)

beregnes også etter 42 skudd. Dagens trofé på 30-skudden videreføres med dagens statutter.

Trofé som deles ut etter superfinalen blir disse: Norges Forsvarsforenings verneidrettsmedalje  (engangstrofé til NM

vinner), ISS Vaktmesterkompaniets premie (engangstrofé til NM vinner), Forsvarssjefens jubileumspokal (vandrepokal til

NM vinner). DFS sølvbeger til nr. 2 – 7 i mesterskapet.

Praktiske forhold

De praktiske forholdene for Superfinalen vil med dagens 10 arrangører være variable. Det kan være noen arrangører hvor

det blir vanskelig å finne hold noe særlig utover 200m. Videre er det risikabelt å legge holdene inne blant målmateriellet

til Stang og felthurtig, da det her ligger kabler i dagen. Det vil etter Superfinalen kunne være behov for kontrollskyting av

det elektroniske skivemateriellet til de påfølgende Stang- og felthurtigfinalene.

Framtidig elektronisk feltmateriell

Bruk av slikt materiell vil gi mange nye muligheter for å utvikle både selve gjennomføringsmodellen, og ikke minst legge

forholdene optimalt til rette for publikum og TV sendinger. Trolig vil NRK finne denne finalen interessant nok å dekke, først

når elektronikk er tatt i bruk! Elektronikk vil også rasjonalisere gjennomføring slik at den eksempelvis kan skje raskere, eller

med flere finalister.
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Superfinale og eget NM i feltskyting

Administrasjonen registrerer at diskusjoner rundt et eget NM i feltskyting fortsatt pågår i mange samlag, og at forslaget

om Superfinale i noen grad blir vurdert ut fra hvordan dette passer inn i NM diskusjonen. Administrasjonen ser på

Superfinalen som en styrking av feltskytingen på Landsskytterstevnet, og særlig vil elektroniske skiver gi et stort potensial.

Dette vil gi betydelige muligheter for å lage spennende og seervennlige TV sendinger, noe som vil øke profilering generelt

og feltskytingen spesielt. Samtidig må kåringen foregå under det som regnes som ”sportslig forsvarlige forhold”. Et eget

NM i feltskyting iht. tingsak 14/2005, der det sportslige ivaretas spesielt, vil avlaste dette behovet i Superfinalen.

Programmet for Superfinalen kan dermed tilpasses optimalt for TV produksjoner, og dermed gjøres til en enda bedre

mediebegivenhet.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak på Skyttertinget 2006:

Fra 2007 innføres Superfinale for kåring av Norgesmesteren i feltskyting. Finalen teller 7 skyttere. Dagens 42 skudd gjelder

som kvalifisering til Superfinalen. Ved likt antall treff om 7. plassen, skytes det om etter gjeldende regler.

Programmet for finalen er mesterskapsomgang i omvendt stillingsrekkefølge. Skytterne har med seg antall treff fra 42

skudden. I Superfinalen teller både treff og innertreff, slik at maksimal oppnåelig resultat blir 54/12. Alle skyter liggende

holdet først og det anvises. Skytterne rangeres på nytt, og det skytes et knehold. Ved likt antall treff og innetreff skytes det

om. I omskytingen skytes begge holdene før det anvises.

Medaljer og stjerner deles ut slik som i dag etter 42 skudd. Det samme gjøres for Brødrene Lohnes feltpokal II. Plassiffer for

aksje i Odin pokalen beregnes etter 42 skudd. Dagens trofé på 30-skudden videreføres med dagens statutter. Trofé som

deles ut etter Superfinalen er disse: Norges Forsvarsforenings verneidrettsmedalje, ISS Vaktmesterkompaniets premie,

Forsvarssjefens jubileumspokal og DFS sølvbeger til nr. 2 – 7 i mesterskapet.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak:

Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 12:Forslag om Stang-og felthurtigskyting som obligatoriske øvelser ved mesterskap i DFS utenom LS
Troms skyttersamlag har fremmet saker for Skyttertinget på vegne av Lakselvdal skytterlag. Skytterbokas pkt. 11.243 fore-

slås endret slik: Stang og felthurtigskyting skal inngå i Landsdelskretsstevner.

Skytterbokas pkt. 11.251 foreslås endret slik: Stang- og felthurtigskyting bør inngå i samlagsstevnene.

Administrasjonens drøfting:

Stang- og felthurtigskyting er to øvelser som ligger veldig nært DFS` formålsparagraf. I tillegg har øvelsene stor appell for

publikum og media. Dette viser blant annet interessen for disse øvelsene på Landsskytterstevnet. Av den grunn er det

grunn til å tro at dette er en viktig øvelse for DFS med tanke på profilering og rekruttering. Det er derfor på det rene at vi

bør tilrettelegge for størst mulig aktivitet i disse øvelsene. I dag gis det tilskudd på kroner 1000 til samlag og landsdels-

kretser som har disse øvelsene på samlags- og landsdelskretsstevner.

For mange arrangører av landsdelskretsstevne kan det være et problem å finne egnet arena for Stang- og felthurtigsky-

ting. Dette er øvelser som både krever mye plass og spesielle krav til bakgrunn og sikkerhet. I tillegg vil mange arrangører

føle det som en belastning å skaffe til veie nødvendig mannskap. Det synes derfor mest naturlig at øvelsene gjennomføres

etter ønske fra skytterne med tilhørende vedtak om det i de styrende organer på de forskjellige nivå.
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Konklusjon

Administrasjonen konkluderer med at det vil være feil å pålegge arrangører av landsdelskretsstevner å ha Stang- og felt-

hurtigskyting som obligatoriske øvelser, da dette for enkelte arrangører vil være vanskelig å gjennomføre. Tilskuddet på

kroner 1000 til landsdelskretsstevner gir arrangørene en stimulans for å ta med disse øvelsene i sitt arrangement. Det er

riktig å la dette baseres på frivillighet. Et påbud vil virke negativt. Administrasjonen mener derfor at pkt. 11.243 ikke bør

endres.

Administrasjonen er derimot enig i forslaget om tillegg til pkt. 11.251. Ved å legge til at Stang- og felthurtigskytinger bør

inngå i samlagsstevnene, bygger vi opp under de bidragsordninger som eksisterer i dag.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak på Skyttertinget 2006:

Dagens regelverk i pkt. 11.243 opprettholdes.

Skytterbokas pkt. 11.251 gis følgende tillegg:

Stang- og felthurtigskyting bør inngå i samlagsstevnene.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak:

Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 13: Budsjettsøknad for offentlige midler 2008
I ”REGLEMENT FOR ØKONOMISTYRING I STATEN, fastsatt ved kongelig resolusjon av 12. desember 2003 og gjennom

”BESTEMMELSER OM ØKONOMISTYRING I STATEN” fastsatt samme dato, er det fastlagt kriterier for driftsstøtte over for-

svarsbudsjettet kap.1719 post 71:

” Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke forsvarsviljen- og eller evnen hos

det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret. Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å

styrke folkeopplysningen gjennom informasjon og holdningsskapende arbeid. Det legges vekt på at informasjonen skal

representere et mangfold.

Øvrige organisasjoner skal bidra til økt interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra til å opprettholde Forsvarets evne

og vilje til å utføre sine oppgaver så vel som folkets forsvarsmotivasjon. Internasjonal fredsbevarende og fredsbyggende

aktiviteter vektlegges.

Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig publikum. Fordi departementet

gir driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det

viktig at målgruppene oppfyller visse krav:

• Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være landsdekkende.

• Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres.

• Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov.

• Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf som motarbeider den sikkerhets- og forsvarspolitikk som Stortinget 

har vedtatt.

• Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og vel”.

Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har stått uforandret i mer enn 100 år,

men passer svært godt til de kriterier som departementet har gitt for driftsstøtte:

”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske folk og derved dyktiggjøre

det for landets forsvar.”
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Vårt overordnede mål:

Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med den klare hensikt å bygge opp under forsvarsviljen og å

styrke forsvaret.

DFS er en breddeorganisasjon - ”innen det norske folk”- med klar forsvarsmessig tilhørighet - ”dyktiggjøre det for landets

forsvar-”.

Hele vår aktivitet legges opp til å nå så mange som mulig gjennom lokale rekrutteringstiltak, markedsføring gjennom

stevneaktivitet og lokale tilbud, utdanning av tillitsmenn og instruktører.

DFS er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det er viktig å understreke at hvert lag har sin egen

skytebane, så langt dette er mulig. Bygging og vedlikehold av baner blir i stor grad gjort på dugnad med midler fra det

offentlige og midler som lagene selv skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst med miljøforbedringstiltak

gjennom den såkalte ”Miljøpakka”.

Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe skytterne med å kvalitetssikre disse pro-

duktene, og gi medlemmene best mulig pris.

Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret, og gjennom avtaler om bruk av baner/bygningsmasse,

gjennom utdanningstiltak og felles arrangement –søke å legge forholdene best mulig til rette for vårt virksomhetsområ-

de.

I St.prp. nr 42. Den videre moderniseringen av Forsvaret i perioden 2005 – 2008, vil bl.a. Heimevernet gjennomgå en kvali-

tetsreform. Dette får den konsekvens at Heimevernets behov for skytebaner for gjennomføring av trening øker.Våre skytter-

lag må her være forberedt på økt støtte til HV gjennom lokale avtaler, slik vi kjenner det fra tidligere.

DFS har innledet samtaler med HV om øket fokus på utnyttelse av den skyteferdighet som DFS’ungdomsskyttere har. Dette

gjelder både førstegangstjeneste og plassering i strukturen senere.

DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige skyttere. Det bør utformes en strategi i samarbeid med Forsvaret

slik at DFS kan støtte bestrebelsene med å rekruttere de mest motiverte og best egnede av begge kjønn til Forsvarets mang-

eartede virksomhet.

I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et redusert nærvær av avdelinger, må vi

som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at vårt nærvær overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse

av skytebaner og arbeidet med å ha aktive skytterlag overalt får med dette en økt betydning.

I arbeidet med å ta vare på skytebanene, særlig de som ligger nær bebyggelse, opplever vi et sterkt press på økonomien i

organisasjonen. Vi har en kraftig økning i kostnadene til juridisk og teknisk bistand for enten å beholde eksisterende baner

eller å bygge nye, lengre vekk fra bebyggelse. Det haster med å sikre eksisterende skytebaner.
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Målgrupper:

Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt å gjennomføre instruksjonsskyting for alle som i prinsippet

ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og med det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret. I lokalmiljøet arrange-

res skyteskoler. Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak.

Skolene er en målgruppe vi søker å nå gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler og videregående skoler.

Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt tilpasset voksne nybegynnere.

Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av lokallagene for at lokalbefolkningen skal få anledning til å bli kjent

med skyttermiljøet.

Forsvaret - spesielt Heimevernet - skal så langt som råd er gis anledning til å benytte skytterlagenes baner og bygninger.

Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med hvert enkelt skytterlag. De baner Heimevernet ønsker å benytte for

sine årlige treninger gis prioritet ved oppgradering og kontroll av sikkerhet før avtale om bruk inngås. Til dette avsettes

det særskilte midler for skytterlagene som eier disse baner.

Skytterlagene vil, så langt kapasitet og ressurser rekker, gi jegere anledning til trening og å avlegge skyteprøven for stor-

viltjegere slik det fremgår i vår avtale med Direktoratet for naturforvaltning.

Enkeltprosjekter som skal videreføres:

Skyttertinget har prioritert tre områder det skal jobbes spesielt med:

1. Skytebaner (anlegg)   2. Rekruttering  3. Ammunisjon.

Et fjerde prosjekt som det vil bli arbeidet videre med i årene framover er fortsatt overgang til bruk av elektronisk målmate-

riell samt utstyr for publikumsvisning for samme.

1.Skytebaner/anlegg: Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca en tredjedel til nybygg og vedlikehold. Av disse

midlene er 5 mill. kr. brukt til støyforbedringstiltak på baner med høyt støynivå, det såkalte Miljøpakkeprosjektet. Dette

prosjektet skal gå over mange år etter en på forhånd godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir

det pekt på at dette arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i dag, og det hevdes at økning i

resursinnsatsen i prosjektet fram til 2010 bør vurderes. Det gjenstår fortsatt ca 70 skytebaner på listen over aktuelle baner

for miljøpakketiltak. Målsettingen er fortsatt fem baner hvert år, men kostnadsøkning har ført til at det realistiske tall er 3-4

baner.

DFS’ anleggsavdeling vil i de nærmeste år systematisere arbeidet med å støysoneberegne samtlige skytebaner eid av til-

sluttede skytterlag. Hensikten er å forebygge at støysonene benyttes til formål som er lite forenlig med vår virksomhet.

Dessuten kan kommunene benytte seg av vårt arkiv ved behov, slik at saksbehandling i kommunene blir enklere og ras-

kere ved ombygging/nybygging av skytebaner.

DFS vil fortsette utprøvingen av eventuelle nyvinninger hva gjelder støydempningsmetoder for standplasser.

Når DFS nå søker om en økning av driftsstøtten har det hovedsaklig sin bakgrunn i et økende økonomisk støttebehov på

grunn av stadig høyere krav til miljø- og sikkerhetsmessige løsninger, som igjen betyr høyere kostnader. Et økende press

for flytting av baner vekk fra boligområder fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand. Den generelle kost-

nadsøkning i bygg- og anleggsbransjen spiller også en viktig rolle, noe som gir grunn til bekymring for dette spesielt vikti-

ge satsningsområdet. Med dagens vanskelige rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største betyd-

ning å vedlikeholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra skytterlagene, og bidrar dermed til

betydelig verdiskapning.

Norges Skytterstyre har tatt opp til vurdering støtte til innendørs anlegg for rekruttering og grunnleggende opplæring.

Dette har vi så langt ikke hatt midler til.
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2. Rekruttering: DFSU har utarbeidet et eget budsjettforslag for 2008 som legges ved. Der beskrives en god del tiltak som

ønskes igangsatt for å styrke rekrutteringen.

Dette gjelder bidragsordningene, aktivitetsstøtte, kurs og samlinger, merker, diplomer og informasjonsmateriell tilpasset

forskjellige målgrupper.

De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler

– opprettholdes og styrkes gjennom informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. Nye trekk i akti-

viteten blir støtte til rekrutteringen til Forsvarets nye struktur, herunder også rekruttering av kvinner til tjeneste i Forsvaret.

Norges Skytterstyre har i sine drøftinger i prinsippet vedtatt å styrke den økonomiske støtten til aktivitet på lokalt/regio-

nalt nivå. Midler til nedskriving av ammunisjon til rekrutteringsskyttere er øket ved at gruppen som nyter godt av ordning-

en er utvidet fom 17 år tom 20 år.

3. Ammunisjon

Det ble ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at Nammo Raufoss AS flyttet produksjonen av skyt-

terlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så langt har vi ikke fått indikasjoner på et dette i seg selv blir en fordyrende pro-

sess, men utviklingen må følges nøye. Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse vil bli ivaretatt ved

Nammo Raufoss som før.

Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet fortsatt å opprettholde et høyt aktivitetsnivå i de ulike konkurransefor-

mer, spesielt gjelder det å følge opp med tiltak og forbedringer i de feltmessige disipliner.

Saken vi hadde gående med Konkurransetilsynet er avklart. Den merknaden som gjaldt nedskrivning av rekruttammuni-

sjon er ivaretatt. All rekruttammunisjon blir nå nedskrevet. Skytterkontoret har også fått henvendelse fra Norma AS om

omsetting av ammunisjon. I 2005 ble det omsatt en patrontype for Norma AS. Utvidelse av produktspektret er under

utredning.

Norges Skytterstyre vurderer fortløpende ytterligere tiltak for å gjøre ammunisjon billigere for skytterne, særlig medlem-

mer i aldersgruppen 20 år og yngre.

Arbeidet med klargjøring av bruk av Forsvarets nye kaliber 5.56 mm i Sauer 200 STR nærmer seg en avslutning. Det gjen-

står mindre tekniske utfordringer før løsningen kan testes og presenteres brukerne.

Elektronisk anvisning 

Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning er fortsatt i sterk utvikling. Et samarbeid mellom Forsvaret og DFS

førte i 2001 til at baneskytingene på Landsskytterstevnet i Bodø foregikk på elektroniske skiver. Publikumsløsningene ble

meget godt mottatt og en kan derfor konkludere med at den nye teknikken ikke på noen måte har svekket

Landsskytterstevnets popularitet.

Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å følge opp utviklingen på dette felt. Hva overgangen til elektronisk

anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å tallfeste, men vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del nye

utgiftsposter i denne sammenheng. Nye modeller av elektronisk skivemateriell må testes og godkjennes før det tas i bruk.

Forsvaret, ved GIHV, har igangsatt vurdering av innføring av elektronisk anvisning også i feltskyting. For HV vil bruk av elek-

troniske feltfigurer være mannskaps-besparende og på sikt etter alt å dømme være et godt økonomisk tiltak.

En oppgradering av DFS`utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og gjennomføres i full skala. Parallelt med

dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med utvikling og oppdatering av utdannings- og støttemateriell for tillit-

svalgte. ”Håndbok for skytterlag”, som Skytterstyret ønsket å sende ut til alle skytterlag, ble ferdigstilt og sendt alle skytter-

lag i 2002. Etter søknad ble vi i 2000 tildelt prosjektstøtte fra FD på kr 100.000 til ” Håndbok for skytterlag”. I januar 2002

søkte vi FD om ytterligere prosjektstøtte for sluttføring av nevnte prosjekt. Vi ble tildelt kr 100.000 for sluttføring og utsen-

ding til alle tiltenkte mottakere. Prosjektet er derved avsluttet. Håndboken har fått meget god omtale av brukerne.
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Rådgivende utvalg, som har avgitt sin innstilling om feltskytingens framtid, peker på at det er behov for oppdatering/for-

nying av materiellet i feltskyting. Dette materiellprosjekt ble ferdigstilt i 2005 i form av ny bok i feltskyting.

I budsjettforslaget for 2008 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2007.

Skyttertinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige prioriteringer ut fra de midler som depar-

tementet stiller til rådighet.

Utviklingen av FDs driftsstøtte de senere år samt kommentarer om framtidige prioriteringer av eventuelt økning

av disse.

I perioden 2001 – 2005 steg konsumprisindeksen fra 108,7 til 115,1 

hvilket ga en prosentvis økning i femårsperioden på 5.9 

I nevnte periode var økningen i driftsstøtten til DFS fra FD på 6.7 %.

I samme periode er det imidlertid en lønnsvekst på ca 20 %.

DFS har derfor, i prinsippet, vært tvunget til økonomiske innsparinger i nevnte periode.

I den perioden som er beskrevet ovenfor er følgende tiltak/innsparinger foretatt:

• reduksjon av antall ansatte (14 i dag)

• reduksjon av kontorleiekostnader

• reduksjon av antall styremøter

• generelle tiltak av rasjonaliserende/besparende art 

Med dette har DFS gjort en målrettet innsats for at de mest prioriterte sektorer skal forbli relativt uberørt. Etter å ha vært

tvunget til reduksjon av nivået på ordinære banebidrag de senere år kan vi nå støtte denne vitale virksomheten på et

bedre nivå.

Under avsnittet om skytebaner pekes det på at miljøpakkens framdrift og støtte til innendørs skytebaner er to områder

hvor organisasjonen tilkjennegir ønsker/tanker om vesentlig økt økonomisk satsing.

Kostnadene for den enkelte aktive utøver er etter manges mening en negativ faktor i rekrutteringsarbeidet. Det er for

inneværende år allerede truffet tiltak for å bedre dette ved økt tilskudd til nedskrivning av ammunisjon. Tiltak i stor skala

på dette felt er økonomisk meget krevende, men like fullt en vurdering som må gjøres kontinuerlig.

Konklusjon:

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak på Skyttertinget 2006:

Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr. 37 600 000,- for år 2008.

Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2008 fra Stortinget er fastsatt.
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FORSLAGET TIL BUDSJETT FOR 2008 SER SLIK UT SAMMENLIGNET MED

SØKNAD FOR 2007 OG BEVILGNING FORDELT PÅ POSTER 2006

POST PROSJEKT SØKER FOR SØKT FOR BEVILGET 2006

2008 2007 FORDELT PÅ

POSTER

11 Administrasjon 8 400 000 8 200 000 7 980 000 

12 Landssk.st./Nordisk/NC/NM felt/skifelt/skogsløp 2 000 000 2 000 000 2 105 000 

13 Medaljer,diplomer, merker 650 000 650 000 638 000 

14 Bidrag lag, samlag, kretser 3 500 000 3 500 000 3 399 000 

15 A Bidrag baner 7 700 000 7 500 000 5 485 000 

15 B Spesielle støytiltak 7 000 000 5 000 000 4 100 000 

16 A Utdanning 1 200 000  1 100 000 1 080 000 

16 B Utdanning/ samarbeid HV/matr 300 000 300 000 Inngår i utd.

17 Rekruttering 1 800 000 1 800 000 1 515 000 

18 A Feltskyting 800 000 800 000 394 000 

18 B Skogsløp/Skifeltskyting 400 000 400 000 200 000 

19 Ammunisjonsbidrag 2 500 000 1 800 000 1 650 000 

20 A Markedsføring/ informasjon 750 000 750 000 990 000 

20 B Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 600 000 600 000 548 000

21 Nytt økonomisystem, webportal etc 273 000

SUM 37 600 000 34 400 000 30 357 000 

Merk: Beløp for 2006 er kr 607 000 høyere enn bevilget pga overføringer av ubrukte midler fra 2005

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak:

Administrasjonens forslag vedtas.
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Sak 14: Budsjett for private midler 2007
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2006:

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å vedta følgende budsjett for private midler for 2006:

BUDSJETTFORSLAG PRIVATE MIDLER 2007

Note Budsjett 2007 Budsjett 2006 Regnskap 2005

Driftsinntekter

Salgsvirksomheten 1 21 700 000 21 200 000 22 376 746

Norsk Skyttertidende 2 2 898 000 3 023 000 2 885 434

Salg administrasjonsprogram 3 400 000 360 000 292 269

Landslotteriet 0 2 500 000 0

Andre inntekter 150 000 150 000 189 100

Sum driftsinntekter 25 148 000 27 233 000 25 743 549

Driftskostnader

Salgsvirksomheten 1 21 280 000 20 725 000 21 448 331

Norsk Skyttertidende 2 2 472 000 2 518 000 2 344 651

Administrasjonsprogrammet 3 400 000 360 000 285 195

Landslotteriet 0 1 552 000 0

Øvrig virksomhet 4 555 000 815 000 775 476

Organisasjonsutgifter 5 840 000 830 000 404 809

Sum driftskostnader 25 547 000 26 800 000 25 258 462

Driftsresultat -399 000 433 000 485 087

Finansposter

Finansinntekter 400 000 400 000 346 461

Finanskostnader 1 000 2 000 708

Netto finansposter 399 000 398 000 345 753

Resultat 0 831 000 830 840
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Note 2 - Norsk Skyttertidende
Forslag 2007 Budsj 2006 Regnsk 2005

Driftsinntekter

Annonseinntekter 550 000 580 000 548 694

Abonnementsinntekter 1 800 000 1 800 000 1 734 740

Driftstilskudd 548 000 643 000 602 000

Sum driftsinntekter 2 898 000 3 023 000 2 885 434

Produksjon-/distribusjonskostnader

Trykningsutgifter 810 000 800 000 802 375

Porto- og distribusjon 390 000 450 000 372 523

Andre produksjonskostnader 30 000

Sum produksjons-/distribusjonskost 1 200 000 1 280 000 1 174 898

Lønnskostnader 736 000 716 000 691 046

Annen kostnad

Husleiekostnader 90 000 87 000 84 011

Kjøp inventar og utstyr 10 000 20 000 4 463

Revisjonshonorar 11 000 15 000 9 375

Andre honorarer 20 000 60 000 8 870

Kontorrekvisita 20 000 20 000 17 265

Telefon og porto 70 000 35 000 39 386

Reise- og oppholdsutgifter 290 000 250 000 286 858

Markedsføring 20 000 30 000 19 928

Forsikring 5 000 5 000 3 373

Tap på krav 5 178

Sum annen kostnad 506 000 522 000 478 707

Driftsresultat 426 000 505 000 540 783
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Note 3 - Administrasjonsprogram lag og samlag
Forslag 2007 Budsj 2006 Regnsk 2005

Driftsinntekter

Salgsinntekter 400 000 360 000 292 269

Sum driftsinntekter 400 000 360 000 292 269

Kostnader lisenser for videresalg 110 000

Lønnskostnader 60 000 60 000 43 855

Annen kostnad

Inventar og utstyr 25 000 20 000 26 065

Konsulenthonorarer EDB 120 000 80 000 62 130

Kontorrekvisita 20 000 45 000 13 302

Telefon og porto 20 000 90 000 97 043

Reise- og oppholdsutgifter 30 000 40 000 22 410

Markedsføring 15 000 25 000 20 390

Sum annen kostnad 230 000 300 000 241 340

Driftsresultat 0 0 7 074

Note 4 - Øvrig virksomhet
Forslag 2007 Budsj 2006 Regnsk 2005

Lønns- og personalkostnader 240 000 50 000 228 344

Avskrivninger driftsmidler 0 0

Annen kostnad

Inventar og utstyr 40 000 42 670

Reise- og oppholdsutg 40 000 50 000 39 158

Representasjon 150 000 145 000 99 540

Kontingenter og gaver 75 000 60 000 94 965

Forsikring 10 000 10 000 6 024

Vedr NRK-sending Lesja 264 775

Nytt økonomisys, webportal, webshop 500 000

Sum annen kostnad 315 000 765 000 547 132

Sum kostnader øvrig virksomhet 555 000 815 000 775 476
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Note 5 - Organisasjonsutgifter

Landssk.st. Nordisk M. SFU DFSU Infostrategi Sum

Reise/opphold 80 000 80 000

Representasjon 150 000 150 000

Gaver, hedersbev 10 000 10 000

Prosjektmidler DFSU 200 000 400 000 600 000

Prosj.midler info.strategi 0

Sum 240 000 0 0 200 000 400 000 840 000

Budsjett 2006 210 000 20 000 200 000 400 000 830 000

Regnskap 2005 218 960 653 18 308 166 888 404 809

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak:

Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 15: Valg
Valgkomiteen har avholdt 2 møter i sitt arbeid til denne innstilling. Forslagsfristen var 

1. februar 2006, og vi hadde våre møter på Gardermoen 10. februar og 28. april. Samtlige medlemmer var til stede på

begge møtene. Videre har det vært jevnlig kontakt pr telefon og 

E-post. Valgkomiteens innstilling er foretatt på bakgrunn av innkomne forslag og innspill, samt komiteens egne vurdering-

er.

1. President i Norges Skytterstyre:

På valg: Hans O. Kveli ( Kan ta gjenvalg )

Forslag på gjenvalg av Hans O. Kveli fra: Uttrøndelag,

Namdal, Østerdal, Romsdal, Nordmør, Senja, Vest-Finnmark,

Vestfold, Agder, Aust-Agder

Innstilling: Hans O. Kveli

2. Medlemmer til Norges Skytterstyre med varamed-

lemmer.

Nord-Norge

På valg: Medlem Alf Tobiassen. (Tar ikke gjenvalg.)

Forslag på ny medlem Henning Ivarrud fra: Østerdal, Senja,

Vest-Finnmark, Vestfold

Innstilling: Henning Ivarrud

På valg: Varamedlem Henning Ivarrud. (Kan ta gjenvalg.)

Forslag på ny varamedlem Egil Kr Høgmo fra: Senja, Vest-

Finnmark

Innstilling: Egil Kr Høgmo

Vestlandet

På valg: Medlem Jarle Tvinnereim. (Kan ta gjenvalg.)

Forslag på gjenvalg fra: Sogn Indre, Sogn Ytre, Sunnfjord,

Nordfjord, Aust-Agder, Vest-Agder

Innstilling: Jarle Tvinnereim

På valg: Varamedlem Oddbjørn Meland. (Kan ta gjenvalg.)

Innstilling: Oddbjørn Meland

Midt-Norge

På valg: Medlem for ett år.

Forslag på ny medlem John G Hofstad fra: Uttrøndelag,

Namdal, Østerdal, Vestfold

Forslag på ny medlem Egil Sotnak fra: Romsdal, Nordmør,

Vest-Finnmark 

Innstilling: Egil Sotnak

Alternativt på valg: Varamedlem Egil Sotnak. Velges for ett

år

Innstilling: Jan Håvard Refsethås
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3. Visepresident i Norges Skytterstyre:

På valg: Alf Tobiassen (Tar ikke  gjenvalg)

Forslag på ny Jarle Tvinnereim fra: Senja, Vest-Finnmark,

Nordfjord, Vest-Telemark, Rogaland, Agder, Aust-Agder, Vest-

Agder.

Forslag på ny Sindre Undseth fra: Østerdal, Vestfold

Innstilling: Jarle Tvinnereim

4. Medlemmer med varamedlemmer til

Ungdomsutvalget ( DFSU ):

Midt-Norge:

På valg medlem: Olav Aasen. (Kan ta gjenvalg.)

Forslag på gjenvalg av Olav Aasen fra: Uttrøndelag,

Romsdal, Nordmør

Innstilling: Olav Aasen

På valg varamedlem: Olav Johan Lystad (Kan ta gjenvalg.)

Forslag på gjenvalg av Olav Johan Lystad fra: Romsdal,

Nordmør

Innstilling: Olav Johan Lystad

Vestlandet:

På valg medlem: Knut Vik. (Kan ta gjenvalg.)

Forslag på gjenvalg av Knut Vik fra: Sunnhordland

Innstilling: Knut Vik

På valg varamedlem: Oddvar Refsnes (Tar ikke gjenvalg).

Innstilling: Nils Gundvald Hamre

5. Leder i Ungdomsutvalget ( DFSU )

På valg: Olav Aasen. (Kan ta gjenvalg.)

Forslag på gjenvalg av Olav Aasen fra: Uttrøndelag, Namdal,

Romsdal, Nordmør, Senja, Vest-Finnmark, Vestfold, Aust-

Agder

Forslag på ny Stein Østbøll fra: Vest-Telemark, Aust-Agder

Innstilling: Olav Aasen

6. Nestleder i Ungdomsutvalget ( DFSU ):

På valg: Stein Østbøll. (Kan ta gjenvalg.)

Forslag på gjenvalg av Stein Østbøll fra: Vest-Telemark,

Agder, Vest-Agder, Aust-Agder

Innstilling: Stein Østbøll

7. Utvalg for Skifeltskyting ( DFS/DFSU ):

På valg medlem: Reidar Helland. ( Kan ta gjenvalg.)

Forslag på gjenvalg av Reidar Helland fra: Aust-Agder, Vest-

Agder, Agder, Rogaland

Innstilling: Reidar Helland

Leder DFS/SFU

På valg leder: Reidar Helland.

Forslag på gjenvalg av Reidar Helland fra: Aust-Agder, Vest-

Agder, Agder, Rogaland

Innstilling: Reidar Helland

Varamedlem (for Helland)

På valg: Ivar Nordkild. ( kan ta gjenvalg)

Forslag på gjenvalg av Ivar Nordkild fra: Senja

Innstilling: Ivar Nordkild

8. Rådgivende utvalg:

På valg medlem: Lars Indreiten ( kan ta gjenvalg )

Forslag på gjenvalg av Lars Indreiten fra: Nordmør, Romsdal

Innstilling: Lars Indreiten

På valg medlem: Gudmund Røsdal ( Kan ta gjenvalg )

Forslag på ny Tor Hovde fra  Senja

Forslag på ny Asmund Amundsen fra: Vest-Finnmark 

Forslag på ny Terje Høyland fra: Agder, Aust-Agder

Innstilling: Gudmund Røsdal

Leder Rådgivende utvalg 

På valg: Lars Indereiten ( Kan ta gjenvalg)

Forslag på gjenvalg av Lars Indreiten fra: Romsdal, Nordmør

Innstilling: Lars Indreiten

På valg varamedlem 1: Inge Yttri ( Kan ta gjenvalg )

Innstiling: Inge Yttri

På valg varamedlem 2: Halvord Nordskog. ( Tar ikke gjen-

valg )

Forslag på ny Terje Høyland fra: Vest Telemark, Rogaland,

Vest-Agder

Innstilling: Terje Høyland

9. Domsutvalget:

På valg medlem: Ole Petter Holm ( kan ta gjenvalg )

Forslag på gjenvalg av Ole Petter Holm fra: Østerdal,

Vestfold

Innstilling: Ole Petter Holm

På valg leder: Øyvind Damås

Innstilling: Øyvind Damås

På valg nestleder: Ole Petter Holm.

Forslag på gjenvalg fra Østerdal, Vestfold

Innstilling: Ole Petter Holm
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På valg varamedlem 1: Mona Isene. ( kan ta gjenvalg )

Innstilling: Mona Isene

På valg varamedlem 2: Gunnbjørn Fagervik  

( Kan ta gjenvalg )

Forslag på gjenvalg på Gunnbjørn Fagervik  fra Senja, Vest-

Finnmark

Innstilling: Gunnbjørn Fagervik

10. Appellutvalget:

På valg medlem: Ola Svennebye. ( Kan ta gjenvalg )

Innstilling: Ola Svennebye

På valg leder: Hilde Lang-Ree ( Kan ta gjenvalg )

Innstilling: Hilde Lang-Ree

På valg nestleder: Ola Svenneby. ( Kan ta gjenvalg ) 

Innstilling: Ola Svenneby

På valg varamedlem 1: Harald Tveiten. ( Kan ta gjenvalg )

Forslag på gjenvalg av Harald Tveiten fra: Vestfold

Innstilling: Ola Granheim

På valg varamedlem 2: Egil Høgmo. (Tar ikke gjenvalg)

Innstilling: Asmund Amundsen

11. Representant til Folk og Forsvar:

På valg representant: Knut Tore Eidal. ( Kan ta gjenvalg )

Forslag på gjenvalg av Knut Tore Eidal fra: Vestfold

Innstilling: Knut Tore Eidal

På valg vararepresentant: Olav Reinmælmo.

( kan ta gjenvalg ) 

Innstilling: Olav Reinmælmo

12.Valgkomiteen:

Nord-Norge:

På valg Medlem: Karl Gustav Grinvalds. ( kan ta gjenvalg ) 

Forslag på gjenvalg fra: Senja, Vest-Finnmark

Innstilling: Karl Gustav Grinvalds

På valg varamedlem: Finn Isaksen ( tar ikke gjenvalg)

Forslag på ny Espen Kirkesæther fra: Vest-Finnmark

Innstilling: Espen Kirkesæther

Sørlandet:

På valg medlem: Svein Grønsund, ( tar ikke gjenvalg )

Forslag på ny Janne V Johnsen fra: Telemark 

Forslag på ny Audun Trovatn fra: Agder, Vest-Agder,

Rogaland

Innstilling: Audun Trovatn

På valg varamedlem: Audun Trovatn ( Kan ta gjenvalg )

Forslag på ny Janne V Johnsen fra: Agder, Vest-Agder,

Rogaland

Innstilling: Janne V Johnsen

Østlandet:

På valg medlem: Åge B Eriksen. ( Kan ta gjenvalg )

Forslag på gjenvalg fra: Vestfold 

Innstilling: Åge B Eriksen

På valg varamedlem: Harald Tveiten. ( Kan ta gjenvalg )

Forslag på gjenvalg Harald Tveiten fra: Vestfold

Innstilling: Oddvar Andersen

13. To representanter til å underskrive protokollen:

Representant: Jostein Bjørke i h t turnus

Representant: Klas-Erik Lindstad i h t turnus

Jan Håvard Refsethås, Jostein Bjørke, Karl Gustav Grinvalds, Åge Eriksen, Svein Grønsund

(Sign.) (Sign.) (Sign,) (Sign.) (Sign.)     
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Vedlegg 1:
Norges Skytterstyres årsmelding 2005
Norges Skytterstyre har i 2005 bestått av: President Hans O. Kveli, Trondheim. Visepresident Alf Tobiassen, Bodø.

Styremedlemmer: Sindre Undseth, Rendalen. Jarle Tvinnereim, Hornindal. Olav K. Vaaje, Vegårshei tom.

Landsskytterstevnets slutt 2005. Janne Kornbrekke Dalene, Birkenes fom. Landsskytterstevnets slutt 2005. Henning

Westerås, Tromsø tom. Landsskytterstevnets slutt 2005. Olav Aasen, Torjulvågen fom. Landsskytterstevnets slutt 2005 og

GIHV Bernt I. F. Brovold, Forsvarets representant.

Skyttertinget

Norges Skytterstyre holdt ordinært Skytterting på Norlandia Dovrefjell Hotell på Dombås fredag 20. og lørdag 30. juli

2005.

Valg 

Hans O. Kveli fra Trondheim ble gjenvalgt som formann i Det frivillige Skyttervesen. Skyttertinget vedtok å endre tittelen

Formann til President. Alf Tobiassen ble gjenvalgt som nestformann, som nå får tittelen visepresident. Samlagsformenn og

skytterlagsformenn endrer fra 1/1-2006 tittel til samlagsleder og skytterlagsleder.

Janne Kornbrekke Dalene fra Birkenes i Agder ble historisk da hun ble valgt som første kvinnelige medlem av Norges

Skytterstyre. Hun ble valgt til vervet fra Sørlandskretsen etter at Olav K. Vaaje fra Vegårshei trakk seg etter 12 år i Norges

Skytterstyre. Olav Aasen fra Torjulvågen i Nordmør ble valgt til ny leder i Det frivillige Skyttervesens ungdomsutvalg, etter

at Henning Westerås fra Tromsø trakk seg som formann etter 12 år som leder. Stein Østbøll ble valgt som ny nestleder i

DFSU.

Sammenslutning av skyttersamlagene Grenland og Aust-Telemark 

Skyttersamlagene Grenland og Aust-Telemark slås sammen til ett skyttersamlag med virkning fra 1. januar i 2006. De to

samlagene gis fullmakt til å fastsette navn på det nye samlaget.

Forslag om nytt NM i feltskyting 

Romsdal og Ringerike skyttersamlag hadde overfor Skyttertinget 2005 fremmet forslag om nytt NM i feltskyting i april

måned. Forslaget fikk 25 stemmer, mens dagens ordning med avvikling av NM felt på Landsskytterstevnet fikk 32 stemmer.

NM felt beholdes således som nåværende ordning.

Deltakelse i AG-3 for skyttere i klasse 1-5 og V55 

Fra og med 2006 gis skyttere i klasse 1-5 og klasse V55 anledning til å delta både i sin ordinære klasse og i klasse AG-3 i

alle øvelser, såframt ikke spesielle arrangementsmessige forhold forhindrer dette. Skyttere kan eksempelvis delta med AG-

3 i enkeltøvelser, men da kun i klasse AG-3. Når det skytes Stang og/eller felthurtig, og dette gjelder som kvalifisering til

finaler, deltar skytteren i finalen med det våpenet som har gitt det beste kvalifiseringsresultatet. I klasse AG-3 kan skytteren

kun benytte militært feltantrekk som skyteantrekk, og uniformen kan ikke ha noen modifikasjoner. Albuebeskyttere og

skytebriller er tillatt, mens spesiell skytebekledning under uniformen ikke er tillatt. Våpenet skal være AG-3 uten modifika-

sjoner, dog er original kolbeforlenger og innskyvbar kolbe tillatt. Ammunisjon som benyttes i trening og konkurranser skal

være godkjent av Forsvaret for bruk i AG-3.

Endring av søknadsfrist for arrangement av Landsskytterstevnet 

Fra og med 2006 må søknad om avholdelse av Landsskytterstevnet skje 4 år før stevnet avholdes. Skyttertinget 2006 skal

således bestemme arrangør av Landsskytterstevnet i 2009 og 2010.
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Skyttertingsmiddagen

Rundt 200 gjester deltok i tingmiddagen i festsalen på Dovrefjell Hotell på Dombås.

2 personer ble under Skyttertingsmiddagen hedret med DFS’ høyeste utmerkelse – fortjenstmedaljen: Samlagsformann

Karl Einar Westerås, Troms skyttersamlag og 

Odd Melhus, landsdelskretsformann i Mørekretsen.

DFS’ hederstegn ble tildelt Sindre Undseth, formann i Østerdal skyttersamlag og medlem i Norges Skytterstyre, Kjell-Ove

Orderud Skare, stevnepresident, Guttorm Bentdal, leder i hovedkomiteen for LS 05, Egil Sotnak, formann i Romsdal skytter-

samlag, og Odd Dalum, formann i Lesja skytterlag.

Landsskytterstevnet

Landsskytterstevnet 2005 gikk av stabelen på Vidflotten skytebane, med Lesja skytterlag som teknisk arrangør av et meget

godt arrangement. 5 739 var påmeldt og 5220 møtte. Dette ga et frafall på 9 %.

For første gang på Landsskytterstevnet ble det montert kameraskinne foran standplass. Dette var en følge av NRK’s stor-

satsing med direktesending hele onsdag mens klasse 5 var i ilden. NRK overførte til sammen 11.5 timer fra stevnet, fordelt

over fire dager. Fortsatt gode seertall gjør at NRK stadig vil satse mer på TV-sendingene fra Landsskytterstevnet, og årets

nykommer ”Veien til Kongelaget” ble en suksess.

Storskjermen bidro nok en gang til en fantastisk stemning på arenaen, og det samme må man kunne si om speakerteamet

til Kjell Erik Kristiansen, som gjorde en veldig god jobb med arenaproduksjonen.

Jan Håkon Jørgensen fra Oslo Østre skytterlag ble Skytterkonge i 2005. Med 100 poeng i finalen og 246 fra innledende

skyting var det ingen som tuktet 28 åringen. 6 skyttere måtte skyte om for å avgjøre prinsetittelen, og Tor Arnfinn Homme

fra Iveland viste seg her som den sterkeste. Bjørn Tonny Stalsberg fra Holmestrand og omegn ble nr. 3. Kari Sofie Brøndbo

(19) fra Høylandet ble Skytterprinsesse med 344 poeng.

Første års senior, Jan Ole Skotterud fra Rælingen, satte med sine 42 treff alle sine konkurrenter på plass og ble

Norgesmester i feltskyting. Han måtte imidlertid først ut i omskyting med Sigbjørn Lunner fra Høland og Bjørkelangen og

Per Kristian Ås fra Lunde, som ble henholdsvis nr. 2 og 3.

Landsskytterstevnet ble støttet av Fellesoperativt hovedkvarter (FOHK), Opplandske Heimevernsdistrikt 05, Forsvarets

Logistikkorganisasjon/materiell (FLO/M) med FLO/RTV (Romerike tekniske verksted) og FLO/IKT (informasjons- og kommu-

nikasjonsteknologi) samt Østerdal Garnison. De militære avdelingene gjorde en utmerket jobb med planlegging og

gjennomføring av sin støtte til LS.

Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap i bane-, felt- og felthurtigskyting

Mesterskapet gikk denne gangen med utgangspunkt fra Vordingborg i Danmark i tiden 1.- 4. september. Følgende deltok

på det norske seniorlaget:

Jørgen Andersen/Hommelvik, Vebjørn Berg/Blaker, Knut Bråthen/Kongsberg, Ola Tore Dokken/Nordre Land, Tor-Erik

Fossli/Målselv, Sverre Frøshaug/Løiten, Tor Harald Lund/Søgne, Roger Ottosen/Nordre Land, Steinar Rudseter/Blaker, Arild

Røyseth/Åsane og Hordvik, Pål Øyvind Ørmen/Råde, Tore Veie/Rissa, Ann Kristin Årskog Vikhagen/Jondalen, Hans Kristian

Wear/Styrvoll, John Olav Ågotnes/Fana.

På ungdomslaget deltok disse skytterne: Kari Sofie Brøndbo/Høylandet, Kim André Korsmo/Bodø Østre, Jan-Ole

Skotterud/Rælingen, Kristina Vestveit/Asker, Vidar Vorland/Bømlo.

Årets konkurranse var ny i den forstand at Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap ble samlokalisert til ett fel-

les arrangement. Foran årets konkurranse ble det foretatt en liten reduksjon i antall deltakere. Fra hver nasjon deltok 15

seniorer mot 17 tidligere, mens antall ungdommer ble redusert fra 6 til 5. I tillegg ble skyteprogrammene for ungdoms-

klassen justert noe for å få en tilpassing til seniorenes konkurranser.
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Prestasjonsmessig ble mesterskapet meget vellykket for våre skyttere. Norge vant samtlige 5 lagkonkurranser, og fikk i til-

legg med seg hele 11 av 15 individuelle medaljer, hvorav to i gull. Vi var nok en gang helt suverene i baneskytingen, og i

likhet med forrige år ble det sju dobbelt i seniorklassen. Denne gangen gikk seieren til Hans Kristian Wear, mens Arild

Røyseth og Vebjørn Berg kom på de neste plassene. Blant ungdommene utklasset Kristina Vestveit konkurrentene, og vant

hele 10 poeng foran Kari Sofie Brønbo, som igjen var 3 poeng foran Vidar Vorland.

I de individuelle feltøvelsene hadde vi ikke marginene helt på vår side, og det ble i stedet seier til Sverige i alle disipliner.

Vebjørn Berg var svært nærme i feltskytingen, men måtte til slutt gi tapt om seieren i en spennende omskyting. I omsky-

ting om tredje plassen seiret Tor Harald Lund over Roger Ottosen. Blant ungdommene sikret Jan-Ole Skotterud seg sølv-

medalje, mens bronsen gikk til Kim André Korsmo.

I felthurtig ble det én medalje til oss ved Tore Veie, som ble nr. 2 i denne disiplinen.

Norgescup i baneskyting

Norgescupen 2005 ble gjennomført etter de retningslinjer som ble vedtatt i  2000. Det ble som før, arrangert 9 stevner for-

delt på 3 helger.

1.runde ble arrangert i Sørlandskretsen, med skytterlagene Øvrebø, Kristiansand og Imenes som arrangører. Det ble også i

år problemer med å finne arrangører i Sørlandskretsen pga. at skytebanen til Evje & Hornnes ikke ble skyteklar på grunn

av sikkerhet. Her retter vi en takk for positiv og rask reaksjon fra Øvrebø skytterlag som tok over arrangementet på svært

kort varsel.

2. runde ble arrangert i forbindelse med Landsskytterstevnet med skytterlagene Tynset, Tolgen og Alvdal i Nord Østerdal

som arrangører. Disse arrangørene fortjener ros for sitt arbeid for å markedsføre Norgescupen. De fikk laget en egen NC

avis som ble distribuert i hele Nord-Østerdal.

3. og avsluttende runde ble arrangert på Vestlandet med Åsane/Hordvik, Os og Fana som arrangører. På sistnevntes anlegg

var forholdene lagt til rette for en verdig avslutning av årets cup.

At vi har mange gode skyttere i DFS, har det vel aldri vært tvil om. I 2004 hadde vi 9 forskjellige vinnere på de 9 stevnene, i

2005 hadde vi 8 forskjellige vinnere. Etter at alle stevner var gjennomført, ble Espen Berg-Knutsen fra Nordstrand kåret

som vinner av Norgescupen 2005. Tor Harald Lund fra Søgne fikk sølvmedalje, mens bronsemedaljen gikk til John Olav

Ågotnes fra Fana.

Norgescupkomiteen har også i 2005 bestått av Klas Erik Lindstad (formann), Tor Isak Laugen som DFS` representanter,

mens Liv Sollesnes fra Jondal skytterlag har vært skytternes representant i komiteen.

Regnskap/økonomi

Det frivillige Skyttervesen ble i 2005 bevilget et tilskudd på kr 29.730.000. Det ordinære tilskuddet var på kr 24.730.000, og

det ble bevilget kr 5.000.000 i såkalte miljøpakkemidler. Det ordinære tilskuddet samt miljøpakkemidlene ble gitt etter

søknad fra Skyttertinget 2003. Norges Skytterstyre har brukt fullmakten gitt av Skyttertinget 2003 om justering på under-

poster.

Tilskuddet regnskapsføres etter retningslinjer gitt av Forsvarsdepartementet og revideres av Nitschke AS.
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Salgsvirksomheten 

Salgsavdelingen i Det frivillige Skyttervesen har i 2005 arbeidet med de samme varegruppene, etter samme prinsipp og

med samme bemanning som tidligere år.

Avdelingens omsetningstall for 2005 viser at salgsinntektene er på kr 22 376 743.

Dette er kr 123 254.- lavere enn budsjett, og kr 132 287 lavere enn i 2004.

Salgsnedgangen skyldes i hovedsak svikt i ammunisjonssalget. Salgsavdelingen hadde imidlertid et positivt driftsresultat

på kr 928 415.

Ammunisjonssalget  

Omsetningen av ammunisjon har i 2005 hatt en nedgang på kr 834 324 i forhold til salget i 2004. Salgssvikten ligger på

produktene fra Nammo. Salgsinntektene på ammunisjon for 2005 ble kr 11 831183. Dette er kr 2 418 817 lavere enn bud-

sjett på kr 14 250 000.

Salget av kaliber .22 ammunisjon er fortsatt svært bra. Der er omsatt 3 787 050 enheter.

Salget av treningspatroner for jegere, som har egen DFS merking, er godt i gang. Salget viser omsetning på 201 250 enhe-

ter. Ammunisjonen er av bra kvalitet og vi venter oss en omsetningsøkning på denne produktgruppen.

Våpensalget

Våpensalget har i 2005 vært svært godt, identisk med salget i 2004. DFS solgte i 2005 SAUER-produkter for kr 9 724 196,

mot kr. 9 082 549 i 2004. Budsjettet for 2005 lød på 

7 500 000.

J P SAUER & SOHN har i 2005 vært en stabil og god leverandør av vårt våpen.

De har bestrebet seg etter beste evne på å levere oss våpen selv om vårt salg er langt større enn prognosene. Dette ga oss

en del leveringsproblemer av våpen på slutten av året. Disse problemene vil vi ta høyde for i 2006.Salget av SAUER 200

STR viser at aktiviteten i organisasjonen fortsatt er god. Spesielt salget av våpen med juniorskjefter er stadig stigende(se

tabell). Oversikten viser sammenlignet salg 2000 – 2005

Type/kal 2000 2001 2002 2003 2004 2005

Kompl. våpen i kal. 6,5 475 397 420 445 397 363

Kompl. våpen i kal. 6,5 Jun. 9 56 74 80 109 138

Kompl. våpen i kal. 7,62 9 16 7 4 14 7

Kompl. våpen i kal. 22 82 71 72 102 82 104

Kompl. våpen i kal. 22, Jun 2 6 17 30 29 54

Sum kompl. Våpen 577 546 590 661 631 666

Ombyggingssett 302 324 309 402 418 353

Kompletteringssett 32 37 38 57 35 58

Kompletteringssett, Jun 2 7 9 16

Irisblender 123 130 113 138 153

Magasin 869 871 1016 1155 1194 1022

Annet salg

Denne gruppen innebærer stevnemateriell inkl. skyteskiver for 15 meter, profileringsartikler, medlemskort og administra-

sjonsprogram. Gruppen har hatt en omsetning på kr 821 367. Dette er en økning på kr. 60 390 fra 2004 og også kr 71 367

over budsjettert salg. Salget fra denne gruppen vil vi bruke enda mer ressurser på i fremtiden da dette i hovedsak er pro-

dukter som profilerer vår organisasjon. Salgsavdelingen hadde ikke andre arrangementsbesøk enn LS på Lesja i 2005.
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IT-arbeidet

Ved utgangen av 2005 var det drøyt 500 skytterlag som hadde kjøpt administrasjonsprogrammet. Det har vært avholdt 7

kurs i DFS’ regi. Trolig også noen kurs uten støtte fra DFS. Ca. 400 skytterlag hadde ved utgangen av 2005 kjøpt e-post

adresse gjennom DFS sitt e-post system. I tillegg kommer samlagene. Ca. 70 lag/samlag har kjøpt hjemmesider gjennom

løsningen til DFS.

Under årets LS ble det registrert over 10 millioner treff på www.dfs.no.

Nytt økonomisystem, web-portal og web shop ble også vedtatt kjøpt inn. Arbeidet med disse systemene ble påbegynt

høsten 2005. Økonomisystemet var oppe rett før jul. Web-shop og web-portal vil først bli tatt i bruk våren 2006.

Samarbeidet med Forsvaret

Samarbeidet mellom DFS og Forsvaret har også i 2005 vært meget godt. Landsskytterstevnet ble støttet av Fellesoperativt

hovedkvarter (FOHK), Opplandske Heimevernsdistrikt 05, FLO/M med FLO/RTV og FLO/IKT og Østerdal Garnison. De mili-

tære avdelingene gjorde en utmerket jobb med planlegging og gjennomføring av sin støtte til LS.

De elektroniske skivene som ble introdusert ved LS 2001 fungerte godt.

Forsvarets støtte til LS er regulert i egen avtale, underskrevet 10. mars 2003. Gjeldende avtale varer tom 2010.

Etter avtale med NIH/Forsvarets avdeling ble Mil NM i rifleskyting arrangert under LS 2005. Mesterskapet dette år var en

prøveordning. Programmet for Mil NM var regulær skyting i klasse AG-3. Fom 2006 blir dette det ordinære Mil NM i rifle-

skyting. Skyttertinget 2005 vedtok en endring i regelverket slik at de som skyter klasse AG-3, og derved deltar i Mil NM,

også kan skyte det ordinære mesterskapet på LS i en av de øvrige klasser.

I samarbeidet med Heimevernet (HV) sentralt har 2005 vært et meget positivt år.

Møtevirksomheten mellom Heimevernsstaben (HVST) og Skytterkontoret er kommet godt i gang igjen. Avtalen mellom

HV og DFS er revidert og underskrevet.

I 2004 ble det igangsatt et samarbeidsprosjekt ved Heimevernets utdanningssenter Værnes (HVUV) hvor DFS-skyttere som

skal inn til førstegangstjeneste blir tilbudt god tilrettelegging for skytetrening, i og utenfor tjenesten, samtidig som deres

skyteferdigheter utnyttes i skarpskytterutdannelsen i HV. Det gjennomføres et pilotprosjekt på dette i to kontingenter, en i

2004 og en i 2005. Første ordinære kontingent er planlagt innkalt sommeren 2006.

HV etablerte høsten 2005 en arbeidsgruppe for utredning av framtidig samarbeid mellom DFS og HV. Gruppen består av

representanter for Heimevernets skole- og kompetansesenter (HVSKS), HVUV, Forsvarets skyteutvalg og DFS. Første møte

er planlagt i januar 2006. DFS deltar med Utdanningssjef og Ungdomskonsulent.

Felleskursene i instruktørutdanning ble etter avtale med HV-staben flyttet til Heimevernets skole- og kompetansesenter

(HVSKS), Dombås i 2004. Kursene i 2005 ble gjennomført etter planen under meget gode undervisningsforhold.

HV’s(og Forsvarets) bruk av våre skytebaner ble i 2004 gjenstand for sikkerhetsmessig oppmerksomhet fra Forsvarsbygg

sin side. DFS hadde i 2005 avklarende møter med HVST og de rette instanser forøvrig for avklaring av HV’s bruk av våre

baner. Det er laget en oversikt over de baner hvor HV ønsker å etablere en bruksavtale. Disse baner gis prioritet for en evt.

sikkerhetsmessig oppgradering i 2006.

På regionalt og lokalt nivå fortsatte det gode samarbeidet som før. Dette samarbeidet gjelder først og fremst bruk av sky-

tebaner og skytterhus samt lokal støtte til arrangement av stevner, møter og kurs.
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Omstruktureringen i Forsvaret har pågått for fullt også i 2005. Heimevernet, som nå har redusert antall distrikter til 13 (tid-

ligere 18), skal innrettes mot nye og fremtidige nasjonale trusler i rammen av det moderne samfunn og organiseres i en

styrkestruktur på ca 50000 personell inndelt i Innsats-, Forsterknings- og Oppfølgingsstyrker. DFS har fulgt opp denne

omstruktureringen bl.a. med endring av representasjonen i distriktsrådene. Heimevernet signaliserer en øket trening og

bruk av de DFS-baner som nevnt foran.

Forsvarets øverste ledelse har flyttet til Akershus festning. HV-staben er etablert i nye lokaler på samme sted. Framtidig er

planene å flytte de forannevnte staber inn i eget bygg, sammen med Forsvarsdepartementet.

Medio desember 2003 mottok DFS brev fra Forsvaret om at det med virkning fra og med 2004 ville bli endring i Forsvarets

representasjon i Norges Skytterstyre. Tidligere ordning med en representant fra FD og et Kongevalgt medlem ble endret

til en person. Ny representant for Forsvarets øverste ledelse ble Generalinspektøren for Heimevernet, med hans stabssjef

som varamann. Ordningen har fungert utmerket også i 2005.

Informasjonsstrategi

Informasjonsutvalget som ble opprettet i 2004 gjennomførte 4 møter. Norges Skytterstyre vedtok at alle skytterlag årlig kan

støttes med inntil 5 000 kroner for tiltak mot informasjonsgruppens målgrupper, mens samlagene kan støttes med inntil 15

000 kroner. Fra sentralt nivå er tiltakene i informasjonsstrategien fulgt opp, og flere samlag og skytterlag arbeider også

bevisst mot strategiens målgrupper.

Det har vært større respons fra samlag og skytterlag i 2005 enn det var i 2004 på de avsatte økonomiske midler. Det må

allikevel fastslås at de fleste skytterlag og samlag ikke har gjennomført tiltak som er rapportert med utgifter til

Skytterkontoret.

Antidoping

Det ble foretatt 16 dopingkontroller på 7 stevner. Dette var på landsdelskretsstevnene i baneskyting i Opplandskretsen på

Åsheim og for Viken II på Åsnes, Norgescupstevnene i Kristiansand, Fana og Åsane/Hordvik, Midt-norsk mesterskap på

Hemne, og under Landsskytterstevnet på Lesja. Prøvene ble analysert ved Aker sykehus i Oslo, og alle var negative.

Skifelt/skogsløp med feltskyting

Utvalget for skifeltskyting (DFS/SFU) har ledet arbeidet innen sektoren etter fastlagte retningslinjer.

Sesongen startet med NM skifelt arrangert av Knipenborg skytterlag 5. og 6. mars. Her vant Herman Erdal fra Førde nor-

maldistansen, og med det sin første Kongepokal i skifelt. Sprinten ble vunnet av den sju-dobbelte Norgesmesteren, Roger

Lillestøl fra Hornindal. Marit Stensvold Berntsen fra Nordre Land skytterlag dominerte kvinneklassen, og nok en gang ble

hun dobbeltvinner.

Årets landskamp i skifelt mellom Sverige og Norge gikk i Haltdalen 1. – 2. april. Norge vant begge landskamper i hver av

klassene menn senior og menn junior, mens det ble seier til Sverige i begge øvelser i kvinneklassen. Per Johan Gjølga og

Magnus Brendehaug framsto som landskampens frontfigurer, ved å hver vinne begge øvelser i hhv. senior- og juniorklas-

sen.

Trondhjems skytterlag var vertskap for årets Norske mesterskap i skogsløp med feltskyting. Reidar Helland fra Lund hentet

nok en gang hjem en tittel ved å vinne normaldistansen, men måtte se seg slått av en annen mesterskapsveteran, Per

Johan Gjølga fra Stallvik, vant sprinten. I kvinneklassen ble det seier til Anna Kirsten Hellevang fra Rand på normaldistan-

sen, og til Inger Lund Mauseth fra Sørum på sprinten.
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Aktivitetskonkurransen knyttet til lagmesterskap i skogsløp med skyting har stadig framgang i antall deltakende lag og

antall utøvere som prøver seg. I år deltok 25 lag med til sammen 366 starter. Vinner av konkurransen ble som de foregå-

ende år Soknedal skytterlag, som fikk 

5000 kr i premie.

Det er siste år en økning i antall starter og arrangement i skifelt og skogsløp med skyting.

Utvalget arrangerte en uformell konkurranse i skogsløp med skyting under Landsskytterstevnet. Nesten 200 prøvde seg i

den forenklede konkurransen.

Sektorens virksomhet har i år blitt preget av et skyttertingsforslag fra Hardanger og Voss skyttersamlag om nedlegging av

sektoren. I denne forbindelse har DFS/Utvalget for skifelt utarbeidet høringsskriv til samlagene iht. Skyttertingets vedtak.

Basert på høringene, kommer saken opp til drøfting på Skyttertinget 2006.

Skifeltutvalget har mottatt melding fra Frivilliga Skytterørelsen i Sverige om at deres skifeltvirksomhet legges ned, og at

landskampen som en følge av dette avvikles. Utvalget planla en samling for samlagenes skifeltkontakter i løpet av høsten,

men denne ble avlyst da det meldte seg for få interesserte.

Skytebaner

Skytebanesakene ivaretas av anleggssjefen, i samarbeid med de faste eksterne konsulentene, advokat Sven Knagenhjelm

og sivilingeniør Dag Rieber.

I 2005 har det vært fokusert spesielt på sikkerhet og tilrettelegging for Heimevernets bruk.

Seinere tids befaringer har avdekket til dels store sikkerhetsmessige mangler ved en rekke skytebaner. Norges Skytterstyre

har bestemt at nødvendig kontroll med, og utbedring av, sikkerheten ved skytebanene skal prioriteres. Dette gjelder alle

skytebanene i DFS, men baner som er aktuelle for Heimevernets bruk skal ha generell prioritet.

Skytterkontoret har fått utarbeidet en omfattende sjekkliste for sikkerhetsinspeksjon av skytebaner, som sammen med

maler for beregning av sikkerhetssoner er sendt samtlige skytterlag. Videre er det igangsatt utarbeidelse av en “sikkerhets-

pakke”, som vil inneholde praktisk viktige hjelpemidler for det enkelte skytterlag med hensyn til å ivareta sikkerheten ved

den enkelte bane. Denne “sikkerhetspakka” vil bli sendt vederlagsfritt til alle skytterlag våren 2006.

Heimevernet er i ferd med å foreta en betydelig omlegging av sin virksomhet, og har meddelt DFS behov for bruksrett til

ca 140 konkret angitte skytebaner tilhørende skytterlag i DFS. For DFS har arbeidet med å sikre den nødvendige bruksrett

og sikkerhetsmessig forsvarlige forhold på disse banene høyeste prioritet. Det er innledet et nærmere samarbeid med

Heimevernet sentralt om dette.

Samlagenes skytebanekontakter har en viktig rolle i arbeidet med å veilede det enkelte skytterlag vedrørende kontroll,

vedlikehold og utbedring av banesikkerheten. Kurs for skytebanekontaktene i bruk av sjekklista for sikkerhetsinspeksjon

har vært holdt, med til sammen 30 deltakere.

Miljøpakkeprosjektet er i videre utvikling, og tiltak er i 2005 gjennomført på følgende skytterlags baner: Askim, Jøa, Mære

og Rygge. Det vises til egne planer og rapporter vedrørende miljøpakkearbeidet.
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Miljøverndepartementet har vedtatt en ny “Retningslinje for behandling av støy i arealplanlegging”. Denne avløser ret-

ningslinjen fra 1993 om behandling av skytestøy etter forurensningsloven og plan- og bygningsloven. Statens

Forurensningstilsyn har utarbeidet en omfattende veileder til den nye planretningslinjen, hvor prinsippet om konsesjons-

frihet for eksisterende skytebaner står fast. Generelt fokuseres det nå mer på støysoner enn punktberegninger, og det leg-

ges opp til en større grad av støyavklaring i reguleringsplan-

behandlingen.

Statens Forurensningstilsyn har - i samarbeid med Norsk institutt for vannforskning (NIVA), Forsvarsbygg, Norges Jeger- og

Fiskerforbund og DFS - igangsatt et prosjekt for å kartlegge forekomsten av tungmetallforurensning fra utendørs sivile

skytebaner. Siktemålet er å finne fram til egnede konsesjonsvilkår ved anlegg av nye baner, samt å vurdere enkle tiltak for

å minimalisere forurensningen ved spesielt utsatte baner. Prosjektet blir videreført i 2006.

Følgende 17 skytterlag fikk utbetalt ferdig ordinært banebidrag i 2005:

Bleikvassli/Rana, Bjugn/Fosen, Isfjorden og Åndalsnes/Romsdal, Kristiansand/Agder, Markane/Nordfjord, Osen/Fosen,

Røyrvik/Namdal, Skogn/Inntrøndelag, Skåbu/Gudbrandsdal, Stord/Sunnhordland, Søndre Hinnøy/Lofoten,

Tangen/Hedmark, Torsnes/Østfold, Tromsø/Troms, Vemundvik/Namdal, Østre Toten/Opland, Aasen/Inntrøndelag.

Følgende skytterlag fikk tildelt ekstraordinært banebidrag i 2005:

Skjomen/Ofoten.

Følgende 60 skytterlag har mottatt ekstern juridisk bistand i 2005:

Askøy/Hordaland, Aurland/Sogn Indre, Ballangen/Ofoten, Balsfjord/Troms, Batnfjord/Nordmør, Begnadalen/Valdres,

Beito/Valdres, Bergen/Hordaland, Bremnes/Sunnhordland, Drangedal/Grenland, Eidsberg/Østfold, Eina/Opland,

Elverum/Østerdal, Fagervika/Rana, Fitjar/Sunnhordland, Florø/Sunnfjord, Frogn og Drøbak/Follo, Førde/Sunnfjord,

Gann/Rogaland, Gaular/Sunnfjord, Geilo/Hallingdal, Gjerdrum/Akershus, Glimt/Troms, Hovet og Hol/Hallingdal,

Jordet/Østerdal, Jølster/Sunnfjord, Klæbu/Uttrøndelag, Kolvereid/Namdal, Kristiansand/Agder, Larvik/Vestfold,

Løra/Østerdal, Malvik/Uttrøndelag, Naustdal og Midtredalen/Sunnfjord, Mo/Rana, Nesna/Rana, Nordstrand/Oslo,

Odda/Hardanger og Voss, Omvikdalen/Sunnhordland, Radøy/Hordaland, Randesund/Agder, Rauhella/Solør,

Raundalen/Hardanger og Voss, Riflen Skoger/Drammen, Rollag og Veggli/Numedal, Saltdal/Salten, Sandar og

Sandefjord/Vestfold, Sauda/Rogaland, Skarpskytten m.fl./Oslo, Skedsmo/Akershus, Skjeberg/Østfold, Spildra/Troms,

Stavanger/Rogaland, Svinndal/Follo, Topdal/Agder, Vemundvik/Namdal, Vik/Sogn Ytre, Viken/Opland, Våler/Solør,

Østerå/Aust-Agder, Ådal/Ringerike.

Følgende 57 skytterlag mottok ekstern teknisk bistand i 2005:

Askøy/Hordaland, Aurland/Sogn Indre, Ballangen/Ofoten, Brekken Aursund/Nord-Østerdal, Fana/Hordaland,

Fitjar/Sunnhordland, Fresvik/Sogn Indre, Frogn og Drøbak/Follo, Gann/Rogaland, Geilo/Hallingdal, Gjerdrum/Akershus,

Gjerstad/Aust-Agder, Greipstad/Agder, Hemnes og Sør-Rana/Rana, Herdla/Hordaland, Hyllestad/Sunnfjord,

Hægeland/Agder, Jondalen/Numedal, Jølster/Sunnfjord, Klæbu/Uttrøndelag, Lier/Drammen, Lillehammer/Gudbrandsdal,

Lunner/Opland, Masi/Vest-Finnmark, Meland/Hordaland, Nes/Hedmark, Nesna/Rana, Nordre Skage/Namdal,

Nordstrand/Oslo, Radøy/Hordaland, Raundalen/Hardanger og Voss, Reinsfjell/Nordmør, Riflen Skoger/Drammen,

Rjukan/Aust-Telemark, Saltdal/Salten, Sandar og Sandefjord/Vestfold, Sauherad/Aust-Telemark, Setskog/Akershus,

Skedsmo/Akershus, Spildra/Troms, Stange og Romedal/Hedmark, Stiklestad og Vuku/Inntrøndelag, Stranda/Sunnmør,

Svinndal/Follo, Søndeled/Aust-Agder, Tenaasen/Østerdal, Topdal/Agder, Ugland/Aust-Agder, Vestnes/Romsdal,

Viken/Opland, Våler/Solør, Ytre Vinje/Vest-Telemark, Ødegården/Hallingdal, Østre Gausdal/Gudbrandsdal, Øyfjell/Vest-

Telemark, Årvågsfjord/Nordmør.



Skyttertinget 2006

64

Skytingens Dag

Skytingens Dag ble i 2005 arrangert søndag 5. juni. Vi ser en gledelig økning i besøkstallet i forhold til jubileumsåret 2004.

8 903 besøkte våre skytterlag i 2005 – en økning på 737 fra Skytingens Dag i 2004.

Kr 100 000 ble også i 2005 satt av til skytterlagenes markedsføring av Skytingens Dag. 36 lag og samlag søkte (42 i 2004),

men bare 25 innrapporterte innen fristen 1. oktober 2005. Dette ga en samlet utbetaling på kr 73 257 (kr 67 176 i 2004).

310 skytterlag bestilte materiell til Skytingens Dag, mens 364 lag har rapporter om arrangement på denne dagen. Dette er

en positiv økning på 34 arrangerende lag. Hallingdal skyttersamlag kan trekkes frem som et godt eksempel. Her arranger-

te 13 av 14 lag Skytingens Dag – alle med god deltakelse.

Sentral utdanningsvirksomhet 

Med utgangspunkt i Handlingsplan III og organisasjonens Informasjonsstrategi har utdanningsavdelingen i 2005

gjennomført virksomheten etter det planverk og de rutiner som foreligger.

Skyteinstruktørkurs I DFS/HV ble gjennomført ved Heimevernets Skole- og Kompetansesenter på Dombås i tiden 25. – 29.

mai. Kurset hadde 31 deltakere.

Skyteinstruktørkurs I, alternativ gjennomføring, ble gjennomført for Østlandet landsdel ved øvingssenteret til HV-04 på

Kongsvinger Festning. Kurset gikk i tiden 14. – 16. januar og uteksaminerte 16 nye instruktører.

Godkjente skyteinstruktører utdannet i regi av samlagene er en ordning som skal sørge for å tilføre et tilstrekkelig antall

instruktører til skytterlagene. Her benyttes samme kurskonseptet som for den alternative gjennomføringen. Samlagene er

gitt myndighet til å gjennomføre kursene på egenhånd, og deltakerne gis samme kompetanse og godkjenning som ved

tilsvarende sentrale kurs. Der er flere samlag som i 2005 har holdt slike kurs.

Skyteinstruktørkurs II ble gjennomført ved Heimevernets Skole- og Kompetansesenter på Dombås. Kurset ble avholdt i

perioden 17. – 20. november og uteksaminerte 22 nye instruktører.

Kurs III ble arrangert i region Gardermoen helgen 3. – 4. desember, og samlet 25 deltakere. Denne gangen deltok samlags-

instruktører tilhørende Sørlandet-, Østlandet- og Vestlandet landsdeler, samt Møre landsdelskrets. Kurset hadde to ekster-

ne forelesere. Hans Trygve Kristiansen fra Olympiatoppen tok for seg coaching og kommunikasjon, mens Christian Holstad

Lilleng ga deltakerne en grundig innføring i tilpassing av våpen.

Kurs for nye tillitsvalgte ble arrangert i Oslo i tiden 5. – 6. februar. Det deltok til sammen 28 nye tillitsmenn, som fikk en

grunnleggende innføring i organisasjonens virksomhet og egne gjøremål. Nytt for året var at kurset ble redusert fra 3 til 2

dager, slik at det kun gikk over helg, samt at kasserere i samlag ble gitt et tilbud om å delta i kurset med eget opplegg.

Kurset har over flere år slitt med dårlig oppslutning, men tiltaket med å legge kurset til helgedager synes å ha virket

meget positivt.

Regionale seminar ble arrangert slik: For Midt-Norge landsdel den 12. – 13. februar og for Østlandet landsdel den 5. – 6.

november. Seminarene er populære tillitsmannssamlinger, der det blir spesielt fokusert på erfaringsutveksling.

Undervisnings- og instruksjonsmateriellet i DFS er under stadig utvikling. Utdanningsavdelingen ved Skytterkontoret har

over de siste årene arbeidet med å utvikle en feltbok. Denne ble ferdigstilt i løpet av våren. Tilbakemeldingene på boken

har vært positive, og sammen med informasjon om kulebaneprogram og tabeller som finnes på Internett anses

Skyttertingets vedtak fra 2001 om utvikling av feltmateriell å være oppfylt.



Det frivillige Skyttervesen

65

Materiellet som benyttes til opplæring og veiledning i fbm. Landsskytterstevnet blir årlig oppgradert, men er nå i en fase

hvor det kun er behov for mindre revideringer fra år til år.

Utdanningsavdelingen legger stor vekt på å informere om organisasjonens materiell, slik at dette er kjent i tillitsmannsap-

paratet. Det orienteres kontinuerlig om dette på Internett, ved sentrale kurs, i Skyttertidende, med egen utdanningsinfor-

masjon osv. Det registreres at skytterlag og samlag er godt fornøyd med det materiellet som de kan bestille fra

Skytterkontoret.

Øvrig instruksjons- og utdanningsvirksomhet som besørges av utdanningsavdelingen varierer fra år til år. For 2005 har

utdanningsavdelingen i likhet med tidligere bidratt med instruktør- og foreleserstøtte til kurs og samlinger i samlagene. I

noen grad er også Instruktørpoolen benyttet til slike oppdrag.

Organisasjonen har i 2005 iverksatt et prosjekt for forbedrede vedlikeholdsrutiner av elektroniske skiver. Målsettingen er

å sikre at alle eiere av elektroniske skiver både har kunnskap og vilje til nødvendig vedlikehold, slik at tvil om anvisning-

ens nøyaktighet ikke oppstår. Utdanningsavdelingen er gitt i oppdrag, i samarbeid med leverandørene, å iverksette pro-

sjektet med bl.a utarbeidelse av ny og forbedret sjekkliste for vedlikeholdsarbeidet. Samtidig må det på alle nivå arbei-

des med å forbedre kulturen for vedlikehold.

Utdanningsavdelingen har i tillegg til denne virksomhet løst flere andre pålagte oppgaver, herunder:

• Testing og godkjenning av elektroniske skiver.

• Koordinert samarbeidet med Heimevernets utdanningssenter Værnes om førstegangstjeneste for 

organisasjonens aktive skyttere. 6 skyttere har benyttet ordningen, hvorav én som skarpskytter i jegertropp.

• Reforhandlet samarbeidsavtalen med Heimevernet.

• Utført sekretærfunksjon for DFS/Utvalget for skifelt.

• Støttet LS arrangøren i opplæring av militære mannskaper og skyteteknisk gjennomføring.

Ungdoms- og rekrutteringsarbeidet

Det frivillige Skyttervesen Ungdomsutvalget (DFSU) har ledet dette arbeidet, og kan se tilbake på et år med færre saker og

møter enn tidligere, men dette er ikke et resultat av mangel på viktige beslutninger og fremtidsrettet satsing. Det er glede-

lig å se at rekrutteringen er stabil i de yngste klassene, da særlig klasse Aspirant som har fått bra tilslutning de siste årene.

Dette er et resultat av at mange lag driver et godt rekrutteringsarbeid.

I 2005 var det 106 lag som arrangerte skyteskole, med et samlet antall på 1184 deltakere. Igjen har vi en økning fra året før,

og ser at stadig flere lag benytter seg av dette rekrutteringstiltaket. Temadager ble innført som et oppfølgingstilbud til de

lag som arrangerte skyteskole. Det er i dag en forutsetning for god rekruttering at både foreldrene og skytterne blir fulgt

opp av skytterlaget. Gjennom tiltak for og med foreldre rekrutterer skytterlagene ikke bare nye skyttere, men også til eget

tillitsmannsapparat.

Det skjer mye positivt ute i lagene, og mange driver et aktivt ungdomsarbeid. Forutsetningene for rekruttering har endret

seg, og vi må følge med i tiden. Da vi før kunne basere rekrutteringen på familier og generasjoner av skyttere, må vi i dag

ut og synliggjøre oss. Vi har et unikt aktivitetstilbud og dette må vises gjennom informasjon til lokalsamfunnet. En utfor-

dring er å få en tilstrømming av nye skyttere, en annen er å få dem til å bli aktive i skytterlaget over tid. Vi må ha et apparat

til å ta i mot nye skyttere, og det krever et målrettet og systematisk arbeid. Her ligger det en utfordring for flere ledd i

organisasjonen. Håndbok for skytterlag er et oppslagsverk, en idébank og en veiviser for organisert aktivitet, som kan

benyttes til dette arbeidet.
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Landskonkurransen i skoleskyting 04/05 viser igjen en fallende kurve når det gjelder antall deltakere. Tallene fra 2004 viser

2103 deltakere på landsbasis, fordelt på 38 skoler. Markedsføringspotensialet er enormt, både for laget og organisasjonen.

Forutsetningene for å kunne arrangere konkurransen endrer seg fra år til år, alt etter lærerplaner og hvilke ressurser sko-

lene har. Lagene som ligger i nærheten av en ungdoms- eller videregående skole må ivareta muligheten de har til å benyt-

te skolene som arena. Her kan laget synliggjøre seg selv og skyttersporten.

Samlagene har gjennomført sine samlinger, og bidrar med dette til en videreutvikling av den enkelte skytter og leder. Det

er stor forskjell blant samlagene når det gjelder aktivitet og hyppighet av samlinger, og enkelte har ikke avholdt samlinger

på flere år. For å sikre kontinuiteten av tillitsmenn på alle plan, og med tanke på frafallet i antall skyttere fra rekrutterings-

klassene opp til seniornivå er det viktig at samlagene foregriper dette. Det er viktig at dialogen mellom samlag og lag ved-

likeholdes, slik at lagenes behov for støtte og kursing blir dekket best mulig.

Det Nordiske samarbeidet gjennom landskamp og ledermøte er ivaretatt som før, og gir det enkelte land muligheter til

erfaringsutveksling og nytenking. Ungdoms- og Seniornordisk Mesterskap 2005, ble for første gang arrangert som et sam-

let mesterskap. Norge forsetter å sette sitt preg på dette mesterskapet både på senior- og ungdomssiden. Dette er et

direkte resultat av breddesatsning og at Norge kan stille med mange gode skyttere, som kan hevde seg i alle disipliner.

Det vises ellers til årsmeldingen til DFSU som er å finne på annet sted i årboka.

Norsk Skyttertidende

Norsk Skyttertidende kopierte praktisk talt det økonomiske resultatet fra 2003 og 2004 med et resultat på drøyt 540.000

kroner i 2005. Dette er en marginal økning på 6000 kroner fra de to foregående årene. Dette bekrefter en fortsatt stabil

tilgang på annonser og en tilsvarende stabil situasjon på utgiftssiden. En økt satsing på å distribuere vedlegg fra våre

annonsører gjennom plasting av bladet, når det er behov for dette, har også bidratt positivt til resultatet.

Det er benyttet B-post ved utsendelse av bladet i 2005. På grunn av en brutal økning i portoprisene på bladporto, har

overgangen fra A-porto bidratt sterkt til det gode økonomiske resultatet i 2005.

Norsk Skyttertidende kom ut med åtte utgivelser i 2005, som året før. Det synes som om dette er et greit antall utgivelser i

forhold til aktivitetene vi har. Økonomisk er åtte utgivelser gunstig i forhold til eventuelt flere utgivelser med færre sider i

hver utgivelse. Norsk Skyttertidende kom i 2005 ut med totalt 468 sider. Dette er 4 sider mer enn året før og gir et

gjennomsnittlig sidetall på 58 sider i hvert nummer.

Med nesten utelukkende bruk av e-post i all korrespondanse, også når det gjelder overføring av annonser og resultater,

sammen med dyktige og entusiastiske frilansere, er bemanningssituasjonen fortsatt tilfredsstillende.

Samlagenes tall

Tallene fra samlagenes årsmeldinger for 2005 viser at vi har 143 196 aktive skyttere i DFS. Dette er en gledelig økning på

612 skyttere i forhold til 2004. Det er imidlertid en viss nedgang i antallet av rekrutteringsskyttere, klasseførte skyttere og

veteraner. Det er kun klasse Junior som viser en beskjeden økning på 41 aktive.

Det er klasse 1 som sørger for økt antall aktive i DFS. I denne klassen har vi 2.339 skyttere mer enn i 2004.

Det er totalt 907 skytterlag som har levert årsmelding (904 i 2004).



Norges Skytterstyres møtevirksomhet

Norges Skytterstyre har gjennomført 7 møter utenom møtevirksomheten på Landsskytterstevnet. Det er i alt behandlet 98

saker. Referat fra møtene er sendt samlagene. 4 saker er sendt til høring i samlagene. Dette gjelder spørsmål om innføring

av ny superfinale i NM feltskyting, framtiden for skifeltskytingen og skogsløp med skyting, eventuell endring av grenser for

landsdelskretser og samlag, og spørsmål om holdninger til eventuell kjønnskvotering i tillitsverv.

Det frivillige Skyttervesen

67




